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Р
уководство и запосле-
ни Општине Чајетина 
са колегама из локал-
них јавних предузећа 
и установа, са успе-

хом завршавају 2023. годину, 
годину за понос и задовољ-
ство, како становништва, тако 
и посетилаца Златиора, при-
родних лепота и знаменито-
сти читаве општине. Са друге 
стране, неки пројекти се на-
стављају у наредној години, 
а неки ће тек ити започети.

За „Златиорске вести“ 
разговарали смо са Мила-
ном Стаматовићем, пред-
седником Општине Чаје-
тина, и на почетку му 

предлажемо да укратко 
представи остварене резул-
тате у овој години.

– Желео их да нагласим 
да смо и ове као и прет-
ходних година све радили 
према усвојеној дугороч-
ној стратегији развоја Зла-
тиора и нисмо чекали да 
нас воде тренутне потрее. 
Наравно, ило је и таквих 
појединачних случајева. 
Све смо започели успехом 
наших драгих пријатеља 
из Боксерског савеза Срије 
који своје припреме већ де-
сет година спроводе на Зла-
тиору. Наша најоља ок-
серка Јелена Јанићијевић 

је почетком јануара управо 
на нашој планини освојила 
европску титулу у профе-
сионалном оксу. Тих праз-
ничних дана је наш највећи 
туристички пројекат – зла-
тиорска „Голд гондола“ – 
оорила рекорд са 30 одсто 
више путника него у истом 
периоду претходне године. 
Са поносом могу да кажем 
да је златиорска панорам-
ска жичара тих дана за само 
две године превезла првих 
пола милиона путника. 

Осим рекорда и веома ус-
пешних резултата, нисмо 
заоравили НИ наш народ 
на Косову и Метохији, зог 

Свим рађанима ошине Чајеина, али и свим осеиоцима и ријаељима Злаи-
ора, желим а ожићне и новооишње разнике ровеу у зрављу, срећи, лаосању 
и заовољсву, у наи у осварење свих ланова који ће нам свима зајено онеи 
свелу и росериену уућнос. Да се наши реци оносе нама, као шо ћемо се и 
ми, наам се, оносии нашим оомцима.   Милан Самаовић

чега смо крајем јануара 
организовали хуманитар-
ни концерт у Дому култу-
ре у Чајетини на коме смо 
прикупили помоћ за српску 
децу из Ораховца. За школ-
ску славу Савиндан на Зла-
тиору смо отворили нови 
ојекат школске фискултур-
не сале која заузима 1.750 
квадрата у три нивоа.

У ФУНКЦИЈИ  
НАПРЕТКА...

  Злаиор је озна и о 
ројним заавно-урис-
ичким манифесација-
ма о којих је најознаија 
„Пршуијаа“ у Мачкау, 
која зо анемије није 
оржавана рехоне ве 
оине. Колико и ове мани-
фесације ориносе ре-
ознаљивоси и осеи 
нашој ланини?
– И наши произвођачи, 

а и сви посетиоци Злати-
ора са радошћу су доче-
кали овогодишњи празник 
хране. Специфичност наше 
општине је да локални про-
извођачи хране своје про-
изводе у скоро комплетном 
оиму пласирају у угости-
тељским и смештајним 
ојектима на самом Злати-
ору, чиме им је омогућено 

НОВОГОДИШЊИ ИНТЕРВЈУ:
МИЛАН СТАМАТОВИЋ, ПРЕДСЕДНИК ОПШТИНЕ ЧАЈЕТИНА

МУДРИМ 
УЛАГАЊИМА  
ДО СВЕ БОЉИХ 
РЕЗУЛТАТА

Празнична чесика ресеника ошине
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да већи део зараде остаје у 
њиховим рукама. Општи-
на Чајетина је и ове године 
учинила значајан напор да 
осавремени технички парк 
„Златиорског еко аграра“, 
за чије услуге су већ заинте-
ресовани и пољопривредни-
ци са територије олижњих 
општина и градова.

  Уз ољоривреу, осено 
ону оранско каракера, 
чије роизвое омаћи и 
срани уриси све више 
раже, уризам је најзна-
чајнија риврена рана 
која омоућава а се и Зла-
иор, и ошина Чајеи-
на консанно развијају. 
Већ оменуа анемија је 
мало усорила урисички 
роме, али се он саа сва-
коа ана ооравља. Ге је 
у месо Злаиора?
– Туристичка организа-

ција Златиор је традицио-
нално учествовала на рој-
ним сајмовима у Срији и 
иностранству, а и ројне но-
винарске екипе су иле у 
студијским посетама нашој 
планини. Оновили смо и 
проширили мрежу стаза 
у Стопића пећини, а „Голд 
гондола“ је увела ројне но-
вине као што су романтична 
вожња, могућност уживања 
у нашим традиционалним 
прехраменим производи-
ма, заавни садржаји на 
међустаници и на Торнику, 
тим илдинг за компаније, 
летњи иоскоп на отворе-
ном... и друго. Ускоро креће-
мо са изградњом пешачких 
и ициклистичких стаза уз 
трасу гондоле, па ће се за 
сваког наћи понешто.

Уређење земљишта иза хо-
тела Торник, за потреу из-
градње великог спортског 
центра са двадесетак отво-
рених и једним затвореним 
фудалским тереном је при 
крају, и једва чекамо да се 
неки од њих пусте у функ-
цију како исмо на нашој 
планини могли да угостимо 
и најзахтевније наше, европ-
ске и светске спортске екипе.

У склопу новог центра Зла-
тиора код Риничког језера, 
што ће ити нова степеница 

у развоју комплетне општи-
не Чајетина, наредне године 
крећемо са изградњом про-
фесионалног голф терена, а 
треало и да уду завршени 
и радови на изградњи аерод-
рома за мале спортске авио-
не на самој планини, што 
ће уз завршетак радова на 
ревитализацији аеродрома 
Поникве ити додатни за-
мах развоја туризма у чита-
вом Златиорском округу. Ту 
нову погодност ће у смислу 
развоја туризма моћи да ко-
ристе и суседне општине у 
ратској Репулици Српској, 
са којима остварујемо зна-
чајну туристичку и привред-
ну сарадњу.

...И КВАЛИТЕТА  
ЖИВОТА

  Сресва о зарае у ури-
зму Ошина Чајеина ус-
мерава и у оољшање ква-
лиеа живоа локално 
сановнишва и свих осе-
илаца Злаиора. Ша је 
роекле оине урађено на 
ом лану?
– Почетком другог троме-

сечја отворили смо нов рад-
ни и пословни простор КЈП 
Златиор на парцели од јед-
ног хектара ван насељеног 
места, чиме смо завидни 
возни парк од стотинак ко-
муналних возила са три ло-
кације концентрисали на јед-
ну, што ће свакако утицати на 
квалитет пружања услуга. 
Отпад са територије општи-

не уклањамо у потпуности 
и циљ нам је да смеће, као и 
свуда у развијеном свету, ре-
циклажом ставимо у функ-
цију профита и изниса. На-
ставили смо и са пројектом 
одвајања кућног отпада и, ко-
лико чујем, наши најмлађи 
су најсавеснији у томе!

Када већ спомињем мла-
де, и ове године смо на Зла-
тиору одржали фудалски 
Куп пријатељства на коме 
су се такмичили и дружили 
вршњаци из више земаља 
у окружењу. Осим по фуд-
алу, Златиор је познат и 
по ројним кошаркашким, 
одојкашким другим спорт-
ским камповима, тако да је 

велико задовољство видети 
осмехе те младости. Зајед-
ничком сарадњом Општине 
Чајетина и Фондације Аћи-
мовић, ове године смо пус-
тили у рад дечји азен у ок-
виру спортског дела ојекта 
школе на Златиору.

  Злаиор је осао ре-
ознаљив и о ројним 
кулурно-уменичким 
рорамима оком чи-
аве оине. Да ли су се у 
оини за нама оржава-
ли у уном каациеу?

– Рекао их и више од тога. 
На Златиорском културном 
лету пулику су заављали 
ројни извођачи народне, 
заавне и класичне музике, 
а такође ројни фолклорни 
ансамли, док су љуитељи 

лепе речи могли да уживају 
у великом роју књижевних 
вечери. За њима су иле и 
ликовне колоније, као и из-
ложе у Културном центру, 
а млади и старији су мог-
ли да уживају у ројним 
позоришним представама 
и филмским пројекција-
ма. Традиционални Међу-
народни фестивал спорт-
ског филма на Златиору 
смо организовали 12. пута 
и могу да најавим да ће ста-
новници општине Чајетина 
и сви посетиоци наше пла-
нине наредне године моћи 
да испрате још један филм-
ски фестивал.

  Чиава роекла ои-
на рошла је у оележа-
вању значајно јуилеја 
– 130 оина оранизова-
но ављења уризмом на 
Злаиору. Да ли је о ве-
лики осрек за аљи раз-
вој уризма на ериорији 
ошине Чајеина?
– Свакако. Веома смо по-

носни на све што је по-
стигнуто у претходних 130 
година. Када је краљ Алек-
сандар Ореновић у то доа 
посетио простор око да-
нашњег златиорског језера, 
овде уопште није ило угос-
титељских и смештајних 
ојеката. Толико година кас-
није Златиор је постао јед-
на од најпосећенијих турис-
тичких дестинација Срије и 
региона. Изградњом ојеката 
који ће чинити центар новог 
Златиора, и арем два нова 
крака гондоле, ка врху Чиго-
та и ка Приојској Бањи, за-
вршетком оилазнице око 
Златиора, изградњом кра-
ка аутопута од Пожеге до Су-
шице, изградњом пет нових 
извора водоснадевања Зла-
тиора и много чега другога 
у функцији развоја туризма, 
Златиор ће веома рзо дос-
тићи пројектован рој од ми-
лион туриста и десет мили-
она ноћења. Но, идемо корак 
по корак, по већ утврђеним 
плановима развоја, и надам 
се да ће наши потомци ити 
поносни на нас аш као што 
се и ми поносимо нашим 
славним прецима.

Радови на 
изградњи 

аеродрома
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АРСЕН ЂУРИЋ ЗА „ЗЛАТИБОРСКЕ ВЕСТИ”

Успешна година пуна 
изазова, предстоје 
вредна улагања
Л

окални парламент донео је ве-
лики број важних одлука, били 
смо експедитивни и на време 
усвајали сва документа неоп-
ходна за несметано функцио-

нисање, па у 2024. годину улазимо пот-
пуно спремни, са жељом да наставимо за-
почето и посветимо се новим пројектима 
које смо пажљиво планирали. 

Ђурић наглашава да су усвојени пла-
нови рада свих општинских јавних преду-
зећа и установа за 2024. годину. 

– Усвојили смо буџет за 2024. у изно-
су од непуне четири милијарде динара 
(3.931.000.000), што са инвестицијама које 
спроводимо кроз пројекте компензација са 
инвеститорима води ка буџету већем од 
пет милијарди динара. Настављамо са већ 
започетим инфраструктурним улагањима, 
пре свега у путеве, како на Златибору, тако 
и у Чајетини и сеоским месним заједница-
ма. Ради се и сада интензивно, а следеће 
године настављамо са изградњом магис-
тралног водовода Сушичка врела, црпне 
станице и резервоара, и изградњу водо-
водне и канализационе мреже на терито-
рији читаве општине, а радиће се и на из-
градњи јавне расвете.

Током  2024, најављује Ђурић, биће 
настављени радови на вртићу на Злати-
бору који ће се завршити до краја годи-
не, чиме ће се елиминисати листе чекања.

– Очекује нас почетак радова на из-
градњи спортских терена и дечјих пар-
кова, уз друге капиталне инвестиције за-
почете у претходној години. Ту мислим 
на изградњу фудбалских терена иза хоте-
ла „Торник“, припремне радове и израду 
пројектне документације за изградњу гон-
доле од Златибора до Прибојске Бање, 
као и на изградњу голф терена за шта ће 
наредне године бити израђена пројект-
на документација. А ако временски усло-
ви дозволе, почеће и припремни радо-

ви – најављује председник Скупштине 
општине Чајетина.

Најзначајнији подухвати  
у 2023. години

– Што се тиче путне инфраструктуре, 
завршен је савремени пут кроз Трипкову 
до језера Врутци, многе улице на Злати-
бору и у Чајетини су проширене, а сеоске 
месне заједнице су добиле уређеније пут-
не правце. Урађено је много на изградњи 
обилазнице око Златибора која ће у зна-
чајној мери растеретити саобраћај кроз 

туристичко насеље. Настављамо с циљем 
да се асфалтира све што је потребно на 
целој територији општине.

 Вредним програмима и новим фил-
мом о Златибору, додаје Ђурић, обе-
лежено је 130 година организованог 
бављења туризмом. 

– Угостили смо бројне медијске еки-
пе и туроператоре из Србије, региона и 
удаљених земаља, организовали мно-
гобројне туристичке садржаје. Понуда 

у области организације највећих спорт-
ских такмичења узима све више маха: на 
Златибору су одржани кошаркашки тур-
нири регионалне АБА лиге, бокс меч за 
професионалну првакињу Европе, светско 
такмичење у мото кросу, традиционалне 
спортске игре младих...

Брига о окружењу
Подсећа и на еколошке и пољоприв-

редне пројекте: 
– У сарадњи са Министарством за 

заштиту животне средине, Владом Краље-
вине Шведске и агенцијама Европске уније 
примењујемо пројекат примарне селекције 
отпада чиме смо на корак до тренутка када 
ће општина Чајетина постати прва еколош-
ка општина у Србији. Радови на компле-
тирању Агробизнис центра на Златибору 
приводе се крају, континуирана су улагања 
у машински прстен „Златиборског еко агра-
ра“, реализоване су општинске субвенције 
за пољопривреднике... Све у свему, поред 
туризма, и развој пољопривреде је стра-
тешко опредељење општине Чајетина – за-
кључио је Арсен Ђурић и свима у општини 
Чајетина честитао предстојеће празнике. 

У сусрет новој календарској години председник 
Скупштине општине Чајетина Арсен Ђурић истиче да 
је и година за нама, иако пуна изазова, била успешна

„Уз најоље жеље, 
нека новооишњи и 
ожићни разници 
свим жиељима 
ошине Чајеина 
онесу заовољсво, 
срећу и оро зравље. 
Томе ћемо и ми у 
локалној самоурави 
аи наш оринос 
раећи као и о саа за 
орои целокуно 
сановнишва и 
свих осеилаца 
Злаиора.“
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ЧАЈЕТИНА НА КУЛТУРНОЈ МАПИ СРБИЈЕ

Маја Гојковић у 
посети Златибору

ТУРИСТИЧКА КОНФЕРЕНЦИЈА „ЗАПАДНА СРБИЈА“

Завидно место  
на мапи Европе
Златибор био домаћин седме конференције „Западна Србија“. 
Туристичка организација Златибор је узела учешће на 
овом стручном скупу који је организован у оквиру програма 
прекограничне сарадње Србије и Босне и Херцеговине,  
а одржана је у конгресном центру хотела „Палисад“

Потпредседнца Владе и 
министарка за културу 
и информисање у Вла-

ди Републике Србије и члани-
ца Председништва Српске на-
предне странке  Маја Гојковић, 
почетком децембра је разгова-
рала са женама Златибора и 
Чајетине и том приликом пору-
чила да су жене снага без које 
нема развоја друштва и државе.

– Имала сам дивну прилику 
да разговарам са женама које 
живе и раде на Златибору и 

Чајетини шта можемо да уради-
мо да додатно унапредимо њи-
хов положај и помогнемо даљи 
развој овог дела земље у свим 
сегментима, па тако и у области 
културе –  рекла је Гојковићка. 

Напоменула је и да се у 
последње три године значај-
но улаже у обнову установа 
културе широм Србије и да је 
109 домова културе, музеја, га-
лерија и позоришта обновље-
но или адаптирано како би то 
постале модерно установе, а 
грађани добили нове култур-
не садржаје. 

– Важно је да обратимо 
пажњу на децентрализацију 
културе и помогнемо изградњу 
и обнову домова културе, музеја, 
галерија широм земље. Издвоји-
ло смо 10 милиона динара за ре-
конструкцију Дома културе у Си-
рогојну, што је прва фаза радова, 
а очекујем да се у току следеће 
године заврши та сцена – рекла 
је Маја Гојковић и додала да је 

Златибору потребан национални 
филмски фестивал који ће обога-
тити културни садржај овом ту-
ристичком месту. 

Председник Општине Чаје-
тина и председник Здраве Ср-
бије Милан Стаматовић подсе-
тио је да је локална самоуправа 
много раније конкурисала за 
ова средства суфинансирања 
обнове дома културе у Сиро-
гојну, и да је локална само-
управа такође уложила 10 ми-
лиона динара у реализацију 

овог пројекта, додавши да у 
наредној години предстоји оп-
ремање овог објекта.

– И друге наше установе 
културе су учествовали на кон-
курсима код министарства, од 
библиотеке до културно-спорт-
ског центра, и добијали смо 
неке мање износе за реализа-
цију речених пројеката. Проши-
рујући понуду садржаја културе 
наредне године, негде у септем-
бру, очекује нас покретање но-
вог филмског фестивала на 
Златибору... уз већ постојећи, 
традиционални Међународ-
ни фестивал спортског филма. 
Исто као што и наши суседи, 
град Ужице, има добро позна-
ти позоришни фестивал, сада 
ће и општина Чајетина бити 
препознатљива на мапи култу-
ре Србије по новом филмском 
фестивалу који ће представља-
ти добру понуду и за општине и 
градове у окружењу – закључио 
је Стаматовић.

Конференцију је 8. децембра свечано от-
ворио председник општине Чајетина Ми-
лан Стаматовић, а присутне су поздрави-

ли и Немања Радовић, помоћник министра 
туризма и омладине Србије, Данијела Вељо-
вић, руководилац Службе развоја туристичке 
понуде Туристичке организације Србије, Амра 
Јагањац, директорка Туристичке заједница 
града Тузле и Мирослав Рађен, директор Ту-
ристичке организације регије Западна Србија.

Тема овогодишњег скупа био је одрживи 
туризам, па су предавања и панел дискусија 
биле прилагођене управо овом сегменту ту-
ристичког развоја.

Након свечаног отварања, у оквиру радног 
дела конференције, одржана је презентација 
Туристичке организације Златибор, којом су 
представљени амбициозни планови општине 
Чајетина који ће обогатити туристичку понуду 
Златибора и учинити га једном од најпрепо-
знатљивијих дестинација на туристичкој мапи 
Европе, али и света.

Годинама уназад конференција „Западна 
Србија“ окупља туристичку струку како би се 
сумирали годишњи резултати и представили 
даљи планови за развој туризма региона За-
падне Србије.

Овогодишња конференција окупила је ве-
лики број туристичких посленика из целе 
земље и региона, еминентних предавача и 
панелиста. Уз туристичке раднике Србије на 
конференцији су учествовали и гости из Туз-
ле, партнери града Ужица у прекограничним 
пројектима.

Предавања која су организована у окви-
ру конференције обухватала су значајне, али 
и актуелне теме, од стратешког планирања, 
програма развоја туризма региона Западна 
Србија и примера добре праксе, до улоге 
медија у промоцији туристичке дестинације.

У оквиру конференције одржане су кон-
структивне и динамичне панел дискусије, што 
је била прилика да стручњаци из области ту-

ризма и носиоци развоја туристичких дести-
нација размене мишљења, поделе искуства и 
дођу до заједничких закључака за боље сутра 
туризма целог региона.

Западна Србија се може похвалити 
обиљем туристичких атракција, културно-ис-
торијских споменика и заштићених природ-
них предела и као таква се представља као 
један од лидера на туристичкој карти и Ср-
бије, и земаља окружења. Унапређењу тури-
зма и промоцији региона, највише доприно-
си рад Туристичке организације Западне 
Србије.
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КЈП „ЗЛАТИБОР“: РЕЗИМЕ ПОСЛОВНЕ ГОДИНЕ 

УСПЕХ МЕРЕ 
ЗАДОВОЉСТВОМ  
ГРАЂАНА
И

спраћајући још једну годину и 
сумирајући њене резултате, ди-
ректор КЈП „Златибор“ Чајети-
на Срђан Пантовић истиче да 

ово предузеће дужи низ година послује 
веома успешно. Широк спектар послова 
који се спроводе у оквиру осам кому-
налних делатности прати више обавеза, 
што за резултат има повећање укупног 
прихода који је у 2023. години изно-
сио 790 милиона динара. На остварење 
позитивног финансијског резултата по-
вољно је утицало и пресељење у нове 
пословне објекте, што је објединило 
све службе и олакшало организацију 
послова.                

– Све делатности су подједнако зна-
чајне за функционисање локалне зајед-
нице, али одржавање путева и улица, 
као и управљање комуналним отпадом 
су међу најприоритетнијим – каже Пан-
товић. – Реализација пројекта одвајања 
кућног отпада на месту настанка, који 
је успостављен у насељеним мести-
ма Чајетина и Златибор, током про-
текле године обухватио је низ актив-
ности. За потребе одвојеног сакупљања 
отпада по домаћинствима, стамбеним 
заједницама, привредним субјектима 
и целокупном туристичком сектору, из 
сопствених средстава набављено је 600 
контејнера запремине 1.100 литара, и 
400 канти запремине 120 литара, док 
је за потребе сакупљања грађевинског 
отпада са градилишта набављен нови 
ауто-подизач марке „Волво“. 

Додаје да су званичне институције 
које прате напредак пројекта „Одваја-
мо“ Општину Чајетина  прогласиле за 
пример добре праксе у управљању от-
падом у Србији. При том наводи да 
увођење било каквих новина, па и ове, 
бива праћено извесним 
проблемима. Према до-
садашњим резултати-
ма, примарна селек-
ција отпада се доста 

боље одвија у насељеном месту Чаје-
тина. То је било и очекивано, с обзиром 
да је Златибор туристичко место у ком 
због великог броја туриста и викенда-
ша увођење новог система управљања 
отпадом функционише отежано. 

Ширење путне мреже
Предузеће одржава све локалне 

путеве и улице на подрујчу општине, 

и макадамске путеве у сеоским мес-
ним заједницама. Грађевинска опе-
ратива је током сезоне извршила из-
градњу нових и поправку постојећих 
80 километара макадамских путева 
у свим сеоским месним заједницама 
на територији општине Чајетина, што 
је до сада рекордно достигнуће ове 
службе.       

У ред значајнијих послова који 
предузећу и локалној самоуправи до-
носе бројне користи спада и асфал-

тирање, како нових путних 
праваца, приступних пу-

тева, паркинга и платоа, 
тако и поправка већ ас-

фалтираних.            
– Ове године смо 

активније кре-
нули са асфал-

тирањем, а пла-
нови за убудуће 
су веома амби-
циозни. У циљу 
заокруживања 

читавог техно-
лошког поступка планирамо набав-
ку сопствене асфалтне базе, а затим 
и отварање каменолома, како бисмо 
самостално функционисали – изјавио 
је Пантовић.

Напомиње да су сви локални пу-
теви на територији општине Чајетина 
обухваћени зимским одржавањем, а 
да се сваке године у План одржавања 
додају нови путни правци. У зимском 
периоду одржавају око 300 киломе-
тара локалне путне мреже уз ангажо-
вање 30 камиона и друге механиза-
ције, и око 40 запослених. Активна 
је и служба летњег одржавања путе-
ва задужена за послове постављања 
хоризонталне сигнализације, уз до-
датно формирање нових обележја 
и постављање вертикалне сигнали-
зације на новоформираним путним 
правцима, посебно новоизграђеним 
кружним токовима.             

Повећање обима посла иницира 
набавку нове опреме и механизације 
у коју је у наредној години планира-
но да се уложи око 260 милиона ди-
нара. У то се сврстава набавка ме-
ханизације за асфалтирање, нових 
аутосмећара и друге опреме.  

Добро осветљена  
стварност

Пре непуне две године предузећу су 
поверени послови обезбеђивања јавне 
расвете, на шта се радећи пуним капа-
цитетом успешно одговорило.                

– Ова служба је релативно скоро 
заживела, а дала је добре резултате. 
Током 2023. године подигнуто је око 
150 стубова којима је осветљено више 
од четири километра путева, паркин-
га и других јавних површина. Упоредо 
се радило и на редовном одржавању 
постојеће расвете, првенствено на за-
мени сијалица, отклањању кварова 
на подземним и ваздушним водовима 
расвете у сеоским месним заједница-
ма. На свој новоизграђеној расвети по-
стављене су лед светиљке са минимал-
ном потрошњом електричне енергије 
али великим ефектом осветљености, 
што доприноси већој безбедности пе-
шака и учесника у саобраћају.               

Задовољан радом Службе одржа-
вања јавних зелених површина ди-
ректор КЈП „Златибор“ каже да она 
сваке године повећава обим својих 
активности подижући ниво квалитета. 
Сваке године формирају се нове јавне 
површина под цветњацима и травња-
цима, а значајне су и површине које 
су пошумљене садницама бора, али и 
листопадним садницама.  У години за 
нама, захваљујући донацији Министар-
ства за заштиту животне средине, по-
шумљена је локација на којој се гради 
Рециклажно двориште на Златибору, 
са циљем подизања шумског заштит-
ног појаса око њега, али и визуелног 
оплемењивања поменутог предела.    

Срђан Пантовић
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ЈКП „ВОДОВОД ЗЛАТИБОР“: ГОДИНА ЗА НАМА

ГОДИНА ИЗУЗЕТНИХ 
ДОСТИГНУЋА

У 
средишту наших напора на уна-
пређењу корисничких услуга и 
ефикасности, с поносом објављује-
мо да смо у години за нама на во-

доводни систем прикључили више од 
3.000 нових корисника, или 1.000 више 
у односу на претходну годину, што сведо-
чи о нашој посвећености осигуравању тач-
ног и ефикасног мерења потрошње воде 
за свако домаћинство.  Током протекле го-
дине створили смо везе које превазилазе 
чисте цеви и прикључке. Прикључили смо 
84 нове зграде на нашу инфраструктуру 
стварајући мрежу која не само да снабде-
ва водом, већ и подржава одрживи развој 
ове планинске лепотице. 

Стабилност  
водоснабдевања

Означивши један од најзначајнијих тре-
нутака у нашој дугогодишњој историји, 
успешно смо реконструисали и изгради-
ли нови водоводни крак од Карауле до 
Јеврејског брда. Та важна интервенција 
оснажује инфраструктуру и обезбеђује 
континуирано водоснабдевање станов-
ника Чајетине.               

Свесни потреба растуће заједнице, 
наставили смо изградњу цевовода са 
Жигалског виса ка Златибору. Та страте-
гијска иницијатива је израз настојања да 
унапредимо снабдевање водом пратећи 
раст и развој Златибора.             

Свечаном церемонијом и освећењем 
пуштен је у рад резервоар Врањевина на 
Златибору. Директор ЈКП ,,Водовод Зла-
тибор” Миломир Туцовић истакао је кључ-
ни значај овог пројекта за стабилност во-
доводног система. Инвеститор важног и 
импозантног објекта је Општина Чајетина. 
Резервоар Врањевина, капацитета 2.000 
м3, повезан је са водоводним системом на 
истој надморској висини као главни резер-
воар Караула. Ради по принципу спојених 
судова, чиме се унапређује снабдевање 
Златибора водом, како у редовним, тако 
и у ванредним ситуацијама. Овај резерво-
ар омогућава неометан развој Златибора, 
отварање нових објеката и унапређење 
услова живота за све грађане. ЈКП ,,Во-
довод Златибор” остаје посвећен одржа-
вању квалитета водоснабдевања и плани-
ра даље пројекте, укључујући изградњу 
новог резервоара на Црном врху који ће 
подмирити потребе за водом високе зоне 
насеља Гајеви, Потоци и Градина.                  

У сусрету све већим туристичким и ур-
баним захтевима ЈКП ,,Водовод Златибор” 
проширује мрежу. Ово проширење одра-
жава нашу способност прилагођавања ди-
намичним променама, али и обезбеђује 
стабилно снабдевање водом за нове гра-
дитељске подухвате и потребе локалног 
становништва. Резултат нашег рада је но-

воизграђених 25 км водоводне и канали-
зационе мреже.                    

Док смо обликовали будућност, нис-
мо занемарили ни садашњост. Наша 
посвећеност одржавању сталног ритма, 
укључујући санирање кварова и рутинско 
одржавање водоводне и канализационе 
мреже остаје кључна у очувању поузда-
ности и ефикасности система.                

У истраживању нових технологија, 
имплементацији иновација и прилагођа-
вању глобалним стандардима ЈКП „Водо-
вод Златибор“ има кључну улогу за пости-
зање одрживе будућности. Инвестиције у 

дигитализацију и напредне технологије, и 
у мониторинг водних ресурса пружају те-
мељ за ефикасно управљање и брзу интер-
венцију у случају неправилности.                

Наша преданост очувању животне сре-
дине није само реч на папиру, већ прак-
са интегрисана у свакодневно пословање. 
Прошлу годину обележила је, не само мо-
дернизација постројења, већ и пажљиво 
вођена политике очувања природних ре-
сурса, чиме смо остварили равнотежу раз-
воја и екологије.                  

Улагања у наше постројење за прераду 
пијаће воде и водоводну мрежу осим што 

су техничка побољшања, сведоче и о пос-
већености обезбеђивању квалитетне воде 
за сваки дом. Континуирано одржавање 
и унапређење система, у комбинацији са 
сталним праћењем квалитета воде, гаран-
тују да наша заједница ужива у води која 
задовољава највише стандарде квалите-
та, безбедности и поузданости.      

Заједнички пут ка  
бољој будућности

ЈКП ,,Водовод Златибор” поред ос-
новне делатности развија и социјал-
но одговорно пословање, па радимо на 
пројектима који имају директан утицај 
на квалитет живота суграђана. У 2023. 
години, успешно смо реализовали про-
граме пружања помоћи најугроженијима 
обезбеђујући им стабилно и безбедно во-
доснабдевање, стварајући тиме темељ за 
здравију будућност наше заједнице. Били 
смо укључени и у хуманитарне акције на 
територији општине, па смо бројним поро-
дицама помогли у напорима да обезбеде 
себи сигуран кров над главом.                

Нема успеха без посвећеног тима и у 
томе лежи тајна тих достигнућа. Сви за-
послени, са својом стручношћу, иноватив-
ношћу и неуморним радом представљају 
темељ нашег успеха. Њихова посвећеност 
и ентузијазам су покретачка снага која 
стоји иза сваког нашег пројекта.                

Највећи допринос успеху није само ре-
зултат нашег рада, већ и продукт сарадње 
са локалном самоуправом. Са отвореним 
дијалогом, ослушкивањем потреба, и при-
хватањем сугестије наших грађана, гради-
мо мостове који нас повезују на заједнич-
ком путу ка бољој будућности.             

ЈКП “Водовод Златибор” није само 
пружалац воде; ми смо заједница, парт-
нерство и снага која сеже изнад и даље 
од техничких цеви. У 2023. години, гради-
мо не само инфраструктуру, већ и мостове 
између људи и њихових снова.           

С поштовањем према прошлости, ве-
ром у садашњост и с одлучношћу за бу-
дућност, корачамо даље, јер заједно гра-
димо не само водоводну мрежу, већ и 
заједничку будућност.     

Миломир Туцовић
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Смерница за даљи раз-
вој туризма на Злати-
бору, на основу оства-

рених резултата, извесно је 
да ће бити управо ова, 2023. 
година. Рекордан промет, ре-
кордна посета, рекордан број 
остварених ноћења постиг-
нут је захваљујући доброј по-
нуди на Златибору.                               

– Могу потврдити да је 
ово историјска година за ту-
ризам Златибора – рекао је 
Владимир Живановић, ди-
ректор Туристичке органи-
зације Златибор. – Први пут 
ћемо у званичној републич-
кој статистици имати више 
од милион ноћења. Бележи-
мо и пораст броја посетила-
ца, тренутно је то 25% више 
него претходне године. По-
сле Београда, једина смо ту-
ристичка дестинација у Ср-
бији која је остварила више 
од милион ноћења а у прилог 
томе и чињеница да се отва-

рају нови хотели, тачније, 
25. децембра отворен 

је хотел „Бор“ са пет звезди-
ца а затим и хотел „Краљица 
Златибора“    

Зелено одредиште
Стално унапређење турис-

тичке понуде задатак је који 
Туристичка организација 
Златибор сваке године ставља 
на листу приоритета и редов-
но га испуњава. Промоција 
еко туризма, одрживог тури-
зма, паметног коришћења 
свих природних ресурса, по-

кретање зелених тура, додат-
не активације око Рибничког 
језера у сарадњи са Гондо-
лом, пружање подршке КЈП 
„Златибор“ на  примарној се-
лекцији отпада награђено је 
крајем туристичке сезоне на-
градом „Green Destinations“.        

– Причали смо на скупо-
вима, презентацијама и про-
моцијама о томе колико за-
иста општина Чајетина води 
рачуна и колико је еколошки 
свесна и одржива општина, и 

при крају туристичке сезоне у 
прилог томе је дошла награ-
да „Green Destinations“, орга-
низације која се са Светском 
туристичком дестинацијом 
бави промоцијом одрживих 
и добрих зелених пројеката. 
Ми смо презентовали општи-
ну Чајетину са свим својим 
активностима. Главни акце-
нат смо ставили на одржи-
во пословање млекаре „Наша 
Златка“, добили смо награду 
Топ 100 зелених прича и на-
стављамо такмичење и даље. 
Сада се налазимо у категорији 
напредна локална самоупра-
ва и у конкуренцији смо са 25 
светских туристичких дести-
нација. Проглашење победни-
ка ће бити на Сајму туризма у 
Берлину, а ми се надамо једној 
од три главне награде.

Туристички цвет
У години у којој је Златибор 

обележио 13 деценија своје ту-
ристичке традиције, стигло је 
још једно значајно признање 

СМЕРНИЦА ДАЉЕГ РАЗВОЈА ТУРИЗМА НА ЗЛАТИБОРУ БИЋЕ 2023. ГОДИНА

Историјска година за 
туризам Златибора

Стално унапређење туристичке понуде задатак је који Туристичка организација Златибор сваке  
године ставља на листу приоритета и редовно га испуњава. ТO Златибор је добитник престижног 
признања „Туристички цвет“ за 2023. годину у категорији Туристичка организација

Владимир Живановић
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Туристичкој организацији. На-
града „Туристички цвет“, коју 
сваке године додељује наша 
Национална туристичка орга-
низација, потврда је изванред-
не преданости у раду и великог 
доприноса који ТО Златибор 
даје развоју дестинације.           

– На 38. церемонији доделе 
„Туристичког цвета“, награде 
Туристичке организације Ср-
бије која се традиционално до-
дељује за значајна остварења 
у подизању квалитета услуга, 
као и допринос развоју, уна-
пређењу и промоцији туризма 
физичким и правним лицима, 
припала је Туристичкој орга-
низацији Златибор. У година-
ма пословања, ТО Златибор 
неколико пута је добијала ове 
престижне награде али сма-
трам да је овај „цвет“ посебан 
за нас јер долази у години јуби-
леја, у години у којој обележа-
вамо јубилеј туризма, у годи-
ни која је за нас била посебна 
јер смо у свим манифестација-
ма, организацијама догађаја и 
промотивним активностима 
скретали пажњу на важност 
датума и ту традицију дугу 130 

година. На основу коментара 
колега на додели награда, сма-
трам да смо заслужено доби-
ли „Туристички цвет“, рекао је 
Владимир Живановић.       

Првих 130 година
Директор Живановић ис-

тиче да ова награда припада 
комплетној туристичкој прив-
реди Златибора, људима који 
директно и индиректно раде 
на подстицању туризма на 
нашој дестинацији.

ТО Златибор заједно са 
општином Чајетина ове годи-
не је организовала више од 70 

дешавања у летњој туристич-
кој сезони на Краљевом тргу, 
попут концерата, радионица, 
предавања, научних скупо-
ва, анимација за децу... Што 
се тиче развоја инфраструк-
туре, прекретница ће бити 
2024. година бар када је реч о 
изградњи спортских терена. У 
овој години је свечаном ака-
демијом обележен и јубилеј, 
130 година организованог ту-
ризма на Златибору.        

– Све активности које су 
пратиле одржавање манифе-
стација у току ове године биле 
су проткане тим мотивом обе-

лежавања јубилеја, на понос 
свих нас који радимо у тури-
зму. Имамо чиме да се поно-
симо и то смо причали на сав 
глас. Филм „Златибор плани-
на богова“ дошао је као при-
лог комплетних активности а 
снимање је започело прошле 
године, како би се обухватили 
најбољи кадрови и склопила 
комплетна прича. Главни мо-
тив филма било је представи-
ти најважније тренутке у раз-
воју златиборског туризма и 
општине Чајетина. Сигурно 
је да ће филм остати у исто-
рији будућим поколењима да 
виде, да се поносе и да шире 
славу Златибора, као што смо 
се ми потрудили да радимо у 
овом периоду.              

Више од 20 сајамских 
наступа одржано је у прет-
ходном периоду и сваки је 
имао главни фокус на одр-
живом туризму, еко туризму 
и зеленој дестинацији. Сто-
пића пећина и даље бележи 
рекордне посете, што се тиче 
локалитета који се налазе ван 
туристичке дестинације 
Златибор.  

Са „Туристичким цветом“ у реверу
У години у којој је Злати-

бор обележио тринаест 
деценија туристичке тради-
ције, стигло је и значајно при-
знање ТО Златибор. Награда 
„Туристички цвет“, коју до-
дељује Национална туристичка 
асоцијација, потврда је изузет-
не преданости у раду и великог 
доприноса које овдашња Тури-
стичка организација даје раз-
воју дестинације.                

– На 38. церемонији доделе 
„Туристичког цвета“, награде 
Туристичке организације Ср-
бије која се традиционално до-
дељује за значајна остварења у 
подизању квалитета туристич-
ких услуга и за допринос раз-
воју, унапређењу и промоцији 
туризма, физичким и правним 
лицима, припала је Туристич-
кој организацији Златибор – 
рекао је Владимир Живановић, 
директор ТОЗ-а. – У годинама 
пословања, ТО Златибор не-

колико пута је била добитник 
ове престижне награде, али 
сматрам да је овај „цвет“ по-
себно важан за нас јер долази 
у години јубилеја, када обеле-
жавамо тринаест деценија ту-
ризма, у години која је за нас 
била нарочито важна јер смо у 
свим манифестацијама, органи-
зацијама догађаја и нашим про-
мотивним активностима скре-
тали пажњу на битност датума 
и ту традицију дугу 130 годи-

на. И на основу коментара коле-
га на додели награда, сматрам 
да смо заслужено добили „Ту-
ристички цвет“,                         

Директор Живановић истиче 
да ова награда припада целој 
туристичкој привреди Златибо-
ра, људима који директно или 
индиректно самопрегорно раде 
на подстицању туризма на на-
шој дестинацији.               

– Захвалио сам и колегама 
из ТО Србије и комисији која је 

имала тежак посао, јер је кон-
куренција била јака, колегама 
из Туристичке организације и 
онима из локалне самоуправе 
општине Чајетина на подрш-
ци у раду, али и комплетној 
туристичкој привреди и свим 
Златиборцима, јер је ово наша 
заједничка награда и при-
знање да се дестинација раз-
вија у правом смеру. Туристич-
ки промет који остварујемо у 
овој години с више од милион 
ноћења, још једна је потврда 
да смо награду добили заслу-
жено.

Са новим развојним пројек-
тима и плановима унапређења 
дестинације, развојем нових 
туристичких садржаја као што 
су изградња крака гондоле 
до Прибојске бање, изградња 
голф терена, великог спортског 
и новог конгресног центра, и 
нека будућа престижна награ-
да ће бити сасвим оправдана. 
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Ускоро се очекује  
милионити путник

Ј
П „Голд гондола Златибор“ 
2023. годину je завршило 
са изванредним резултатима 
постављајући нове стандар-
де у туризму и унапређујући 

понуду кроз несвакидашњи концепт 
боравка у природи. Почетком године  
за нама превежен је 500.000. путник, 
а већ сада гондола је на пола пута до 
милионитог, бројећи више од 750.000 
њих. Поред оборених рекорда, гон-
дола је отишла корак даље овог лета 
креирајући бесплатне активности на 
међустаници и на врху Торник под 
називом – „Антистрес лето на гондо-
ли“, а истим темпом наставила је и у 
зимској сезони за коју су планиране 
и неке нове активности. Крајем годи-
не представљени су пројекти у окви-
ру развоја новог концепта Златибора, 
чија је окосница Голд гондола: нови 
крак гондоле од Торника до При-
бојске Бање, уређење врха Торник, 
или Златни град на обали Рибничког 
језера. Очување природе, традиције 
и културе златиборског краја уз кон-
тинуирану друштвену ангажованост 
постали су синоними пословања Голд 
гондоле.    

Сваки дан другачији  
од претходног

– Ми смо задовољни годином 
која је за нама у којој заиста може-

мо да се похвалимо одличним ре-
зултатима, јер смо се потру-

дили да сваки месец буде другачији 
од претходног – рекла је директор-
ка „Голд гондола Златибор“ Бојана 
Божанић. – Током 2023. године  по-
кренули смо нове услуге: јестиви су-
венир, бранч у ваздуху и романтич-
но путовање што је имало изузетног 
одјека. Бројне фирме су желеле да то 
понуде својим запосленима кроз „тим 
билдинг“, али и пословним партне-
рима. Открили смо нове просторе на 
траси гондоле, а уврстили смо их у 
нашу понуду у смислу организације 

спортских и забавних догађаја, као 
и активности за фирме кроз корпо-
ративна дружења. То је једна од ва-
жних активности којима смо се бави-
ли у претходној години и надам се да 
ће резултати доћи и касније. Радили 
смо доста на унапређењу инфраструк-
туре и садржаја на станицама, отво-
рили смо нови угоститељски објекат 
на врху Торника, припремили дечје 
игралиште и низ активности које ће 
трајати целог јануара, а биће намење-
не деци и активностима на снегу.

Прошлу годину су обележиле 
бројне друштвено одговорне актив-
ности, међу којима су од посебне 
важности еколошке акције усмере-
не ка очувању животне средине, што 
представља једну од најосновнијих 
вредности овог предузећа. Таквим 
симболичним акцијама Голд гондо-
ла жели да подигне свест јавности о 
одговорности појединца у неговању 
природног амбијента. Гости желе 
да се изместе из урбане средине у 
прелепе планинске пејзаже не ко-
ристећи свој аутомобил, а гондола 
им то омогућава чувајући и негујући 
животну средину. Друштвена анга-
жованост се односила и на рад са 
децом којој су понуђени едукативни 
и забавни садржаји током летњег и 
јесењег распуста.                

– Увек пружамо бесплатну вожњу 
деци слабијег материјалног стања, 
особама са инвалидитетом и онима 
који долазе из угроженијег подручја 
(деца са Косова и Метохије), као и 
разним другим категоријама путника 
– поверила је директорка Божанић. 
– Као јавно предузеће, трудимо да 
будемо друштвено одговорни учест-
вујући у разноразним активностима 
на територији Општине Чајетина. 
Наш мотив је да се што више људи 
провоза гондолом и ужива у призо-
рима, а после долази финансијски 
бенефит. Истакла бих обележавање 
Месеца борбе против рака дојке који 

ГОЛД ГОНДОЛА ЗЛАТИБОР

Промоција у Дубаију
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већ постаје традиција сваког окто-
бра код нас у Голд гондоли. У са-
радњи с ужичким саветовалиштем 
„Јефимија“ и Удружењем „Жена уз 
жену“ подижемо свест о важности 
бриге о здрављу, а и ми као запос-
лени, трудимо се да примењујемо 
те савете. Ове године смо први пут 
обележили и Међународни дан ди-
гиталног детокса, желећи да пока-
жемо како уживати у природи без 
мобилног телефона. Тако ћемо на-
ставити и даље. 

Светско знање за наше 
имање

У техничком сектору остварени 
су редовни месечни, полугодишњи 
и годишњи прегледи чиме су испо-
штовани сервиси у складу са бројем 
радних сати. Представници гондо-
ле су сарађивали са партнерима из 
Француске и Аустрије, а организова-
не су и студијске посете Француској 
како би се наши људи упознали са 
радом жичаре у скијалишту „Три до-
лине“. Тамо су имали прилику да ус-
воје нова знања и вештине и приме-
нили их у раду златиборске гондоле. 
Посећен је и сајам у Инсбруку, а гос-
товања на Скијалиштима Србије и 
Олимпијском центру Јахорина су по-
стале редовна, уз размену искустава 
на сезонском нивоу, а успостављена 
је и много чвршћа сарадња са гон-
долама  у Скопљу и Котору.                  

– Током прошле године смо води-
ли бригу о запосленима руковођени 
ставом да ће наши гости бити задо-
вољни ако су то и запослени. Тру-
дили смо се да колеге буду задовљ-
не и радом, и опремом коју користе, 
а ту су и разни тренинзи, обуке и 
тим билдинг активности. Циљ је мо-
гућност усавршавања, и да им буде 
угодно у радном амбијенту. Ми се 
водимо идејом да добар тим чине 
људи који ће дати најбоље од себе 
ако им се обезбеди стимулишуће ок-

ружење у којем ће пружити најбоље 
од себе. Живимо у времену брзих 
промена које профилишу све специ-
фичније облике туризма, и због тога 
је потребно да наши запослени буду 
спремни на нове трендове и начине 
рада. Гондола је модерно предузеће 
које отвара простор за професио-
нални развој запослених и због тога 
је континуирана едукација саставни 
део пословања – додала је Божанић.                            

Гондола је прошле године орга-
низовала низ промотивних догађаја 
– биоскоп на отвореном, матине на 
међустаници и корпоративна дру-
жења, као и презентацију „Нови 
Златибор: визија будућности“ и 
конференцију „Лидер са душом“ у 
сарадњи са Општином Чајетина, Ту-
ристичком организацијом, Туристич-
ко рекреативним комплексом Зла-
тибор и Удружењем грађана Злата.                      

– Пројекат „Златни град“ прос-
тире се на око двеста хектара дуж 
обале Рибничког језера нудећи спој 
природе и луксуза. Тиме желимо да 
задржимо госте да бораве овде и да 

им ово буде база. Водећи се трендом 
савремених туриста који желе да бо-
раве у природи уз елементе луксуза, 
планирани су голф терени уз обалу 
језера, велнес и спа центар, ексклу-
зивни ресторани, тржни центар и ре-
креативне активности. Визија је да 
овај пројекат буде синоним врхунс-
ког доживљаја Златибора којим би 
привукли посетиоце из целог света. 
Наша идеја је да спајањем културе 
и традиције које баштини Златибор, 
посетиоцима пружимо садржаје и 
активности у модерном руху“, рекла 
је Божанићка.  

Блиски хоризонти
На крајњој станици Голд гондоле 

планиран је пројекат „Торник сутра: 
концептуални хоризонти – Златни 
бор“ који спаја специфичности Тор-
ника и Златибора у јединствену фор-
му кроз четири елемента – земљу, 
воду, ватру и ваздух, а окосница је 
139 метара висока кула, реконструк-
ција златиборског бора. Последња 
станица гондоле ће бити срце раз-
воја новог концепта врха Торник 
који ће туристима понудити нове 
садржаје: модерни видиковац, спа 
и велнес, музеј птица, смештај, рес-
торане, хелиодром... и остале еле-
менте који красе савремене планин-
ске центре.        

– Са садржајима, активностима, 
презентовањем и припремом оти-
шли смо корак даље у односу на 
претходну годину – наставила је 
директорка. – Најавили смо сезо-
ну почетком децембра, што гости-
ма Златибора оставља простор да 
организују слободно време, а према 

информацијама сарадника из хотела 
ово ће бити изузетна сезона. Наши 
посетиоци, поред вожње гондолом, 
могу уживати у спортским активнос-
тима понедељком, уторком у чудес-
ном погледу с врха Торника уз топле 
напитке који су на попусту у Гондола 
бару, средом су на програму дечје 
радионице, четвртком ћемо имати 
забаву под називом „Четкица и ча-
шица“ уз сликање под стручном ки-
чицом академског сликара и послу-
жење златиборских специјалитета, 
а викендом ће бити дневне журке. 
У недостатку снега организоваћемо 
неке друге спортске активности. У 
плану је проширење сувенирнице са 
атрактивним и висококвалитетним 
сувенирима, у којој ће свако моћи 
да пронађе успомену по свом укусу, 
а од почетка године почиње да ради 
и сувенирница на полазној станици. 
Тај део трасе добиће потпуно нов из-
глед јер ће на једном месту бити и 
благајна, као и радња спортске оп-
реме и угоститељски објекат. Пуно 
садржаја, уметности, забаве, музике 

и спорта је под капом Голд гондо-
ле, све у сарадњи са нашим устано-
вама и јавним предузећима јер сви 
представљамо Златибор и заједно 
пружамо доживљаје како би гости-
ма било интересантно. Надамо се 
да ћемо следеће године отићи ба-
рем два корака напред у односу на 
протеклу, а такав буџет смо и при-
премили – закључила је директор-
ка Божанић.                    

Жеља Голд гондоле је да ство-
ри нови доживљај Златибора из 
угла природе отварајући простор 
за иновативне програме забаве на-
мењене свим генерацијама, а по-
себно пословним људима којима 
је неопходно бекство из ужурбане 
свакодневице. И тако траса гондо-
ле постаје траса визије развоја са-
временог туризма.  

Поред оборених рекорда, гондола је отишла корак даље овог 
лета креирајући бесплатне активности на међустаници и 
на врху Торник под називом – „Антистрес лето на гондоли“, 
а истим темпом наставила је и у зимској сезони за коју су 
планиране и неке нове активности
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У 
зимску сезону Златибор је ушао са новим 
забавним садржајима које су заједно 5. 
децембра најавили Туристичка органи-
зација Златибор, ЈП „Голд гондола Злати-

бор“ и Културни центар Златибор са циљем да се 
туристи што боље припреме и испланирају своје 
слободно време и празничне дане.                             

– У години прославе изузетног јубилеја имамо 
доста ствари са којим можемо да се похвалимо, 
а о томе сведочи и званична републичка статис-
тика која показује да Златибор као дестинација 
у првих 10 месеци бележи пораст броја посети-
лаца од 25 процената. На основу ових података 

налазимо се иза Београда по посећености, дакле 
на другом месту, одмах иза престоног града што 
указује на озбиљан потенцијал одредишта и пла-
нове развоја са којима општина Чајетина, Турис-
тичка организација и туристичка привреда желе 
да се представе у наредном периоду. Пре пар 
дана је отворен још један хотел на Златибору, 
а реч је о “Queen of Zlatibor”, за неколико дана 

се отвара и “Bor Hotel by Karisma”,  још један 
са пет звездица који ће употпунити 

туристичку понуду Златибора што показује да ће 
Златибор у години јубилеја остварити рекордно 
успешну туристичку сезону.                   

Општина Чајетина и Туристичка организа-
ција Златибор су као и сваке године припреми-
ли богат програм на Краљевом тргу током но-
вогодишњих празника. Програм је почео 28. 
децембра дечјом Новом годином, доделом 
пакетића за децу. Реч је о концерту Леонтине 
и дечијег хора “Чаролија”. Том приликом свој 
деци општине Чајетина уручени су пакетићи. 
Верујемо да ће се малишани лепо провести и 
да ће подела пакетића постати традиција. За 

дочек Нове године, 31. децембра наступио је 
Саша Матић с почетком у 21 час, а у поноћ  је 
пред публику изашао и трубачки оркестар Деја-
на Јевђића, служило се кувано вино, ракија, а 
у поноћ је небо обасјао ватромет. Први јануар 
је био резервисан за концерт „Магла бенда“. У 
златиборским хотелима и ресторанима је  та-
кође припремљен богат новогодишњи програм 
– рекао је директор Туристичке организације 
Златибор Владимир Живановић.         

– Као што су посетиоци Гондоле већ навикли, 
сваког дана у недељи су их очекивале активности 
током празника и целе зимске сезоне – рекла је 
директорка ЈП „Голд гондола Златибор“ Бојана 
Божанић. – За понедељак ће то бити спортске ак-
тивности, а пре свега нордијско скијање, уколико 
буде снега. Уторком ће у понуди бити топли на-
пици у нашем новом кафићу са попустом у окви-
ру Златиборске чајанке. Најмлађи ће се највише 

обрадовати среди кад ће се одвијати бесплатне 
радионице вајања на снегу, као и разни други за-
бавно-едукативни садржаји. Четвртак ће бити дан 
за уметност када ће учесници исказати своју креа-
тивност кроз сликарство, али и прављењем тради-
цоналних златиборских производа, а љубитељи 
страних и домаћих хитова уживаће у журкама на 
Торнику викендом.                    

– Први пут ове године, уза све туристичке 
садржаје, организоваћемо манифестацију „Ду-
ховним стопама“ која ће почети отварањем из-
ложбе икона „Ка лику“ професора Јањићијевића, 
у сарадњи са још двоје уметника – рекла је дирек-
торка Културног центра Златибор Даница Јевтић 
Шишовић. – На програму је дуодрама о патријар-
ху Павлу, као и наступ Браће Теофиловић у истом 
духу. Матија Бећковић нам је увелико потврдио 
долазак, али ћемо тек да прецизирамо датум. 
Школски Савиндан ће бити део наше традицио-
налне манифестације у сарадњи са Храмом Пре-
ображења Господњег. У фебруару очекујемо ду-
одраму Небојше Миловановића „Човек висине“, 
Предићеву расправу о Његошевом маузолеју на 
Ловћену. Надам се да ћемо од Божића до Сретења 
заокружити културну понуду на Златибору и испу-
нити очекивања и потребе посетилаца за таквом 
врстом садржаја.                 

Сваке сезоне Златибор континуирано опра-
вдава статус најпосећеније планине у Србији 
због чега му се посетиоци увек радо враћају 
у све већем броју. Такав успех је уједно и ин-
спирација да се понуда константно обогаћује и 
унапређује у правцу специфичних потреба са-
временог туристе.  

Испуњење жеља 
и очекивања

ЗЛАТИБОРСКА ЗИМСКА СЕЗОНА

Даница Шишовић, Владимир Живановић и Бојана Божанић
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ПРЕДШКОЛСКА УСТАНОВА „РАДОСТ“          

Веома озбиљан рад на унапређeњу  
програма и реализацији пројеката

С 
обзиром да смо почели да отварамо 
огранке у склопу ПД „Златиборски 
еко аграр“ у којима покривамо разно-
разне делатности, Еко аграр је данас 

предузеће које броји готово 40 запослених. 
Мимо основне, консултантске делатности, 
ту су млекара „Наша Златка“, Агротехнички 
центар у Кривој Реци и Погон за производњу 
органске концентроване сточне хране – ре-
као је на почетку разговора за Златиборске 
вести Марко Марић, директор Еко аграра, 
сумирајући резултате рада у 2023. години.                                                           

– Као што смо на крају прошле године на-
поменули да произвођачи млека излазе из про-
цеса конверзије, тако данас можемо рећи да су 
они сертификовани произвођачи, па самим тим 
да је и млекара „Златка“ сертификована као 
органска млекара и ми, једини у Србији, имамо 
сертификовани органски сир и кајмак – са по-
носом је истакао Марић.                                   

Ово предузеће је у 2023. години имало 
један јавни позив за подстицаје у пољоприв-
реди. Намера је била да се распише и дру-
ги ове јесени, али из објективних разлога 

то остаје за наредну годину. Програм мера 
подстицаја Еко аграра односио се и овога 
пута на тачке за које су пољопривредници  
највише заинтересовани, а односе се на ин-
вестицију у физичку имовину и ширење ста-
да сопственог запата. Органски произвођачи, 
напомиње Марић, помогнути су овога пута 
сто одсто.                  

– Све што Еко аграр ради, данас је у ствари 
пут ка формирању Агро бизнис центра у оној 

форми како је замишљен. То није нешто што 
може бити решено у кратком року, већ је ствар 
дужег процеса. Циљ је да за све оно што људи 
у нашем крају произведу, ми, односно локална 
самоуправа, обезбедимо прерађивачки капаци-
тет, затварајући тако пословни круг за све који 
живе и раде на територији општине Чајетина.               

Што се тиче механизације која је намењена 
за услужне пољопривредне радове у сеоским 
домаћинствима, Еко аграр располаже са девет 

трактора који имају сву потребну прикључну 
механизацију. На том пољу су за 2024. годи-
ну планирана нова средства и нове набавке.               

И ове године сарађивали су са Институтом  
за семенарство и ратарство из Новог Сада, као 
и Стручном саветодавном службом „Моравица“ 
из Ужица са којима су одрадили радионицу о 
орезивању воћа.                   

– За све ово што у пракси радимо постоји 
научна подлога и имамо утемељење у науци и 
знању. Ове године смо на Златибору били и до-
маћини Академији инжињерских наука Србије, 
одељењу за биотехнику, што показује да они, 
као инстутуција, препознају наша залагања, 
знање и труд везане за пољопривреду у брд-
ско-планинским крајевима.            

У склопу пројекта који је јесенас водио Ор-
гански центар Ужице, подељено је 1.000 кока 
носиља на територији Ужица, Пожеге и Чајети-
не. За ову сарадњу су многи пољопривредни-
ци показали интересовање, па је у плану да се 
напролеће акција прошири, а у складу са тим 
биће подржан и органски концепт овог прив-
редног друштва.   

ПД „ЗЛАТИБОРСКИ ЕКО АГРАР”

Наука у служби села

Марко Марић

Интензиван и озбиљан рад на импле-
ментацији и унапређивању предш-
колских програма и рад на реали-

зацији нових инвестиционих пројеката 
биле су важне активности ПУ „Радост“ у 
протеклој години.                                      

Нови образовни приступ и промена 
предшколске праксе са којом је „Радост“ 
почела 2020. дуготрајан је и озбиљан 
процес који захтева стално и системат-
ско инвестирање. Пре свега у едукацију 
и професионални развој запослених, али 
и у промену простора и средине за раст, 
развој и учење. У години која је за нама 
предано и посвећено смо радили на по-
бољшању квалитета и развијању предш-
колских програма, сарадње са родитељи-
ма и локалном и широм друштвеном 
заједницом. Као што се зна, у протеклих 
15 година ти напори су били усмерени ка 
што већем броју деце предшколским вас-

питањем и образовањем, и ширењу мре-
же предшколске установе. Много напора, 
повезивања и инвестирања било је нео-
пходно да бисмо достигли пројектоване 
циљеве, створили капацитете и довели 
наше програме тамо где су деца. 

Са великим задовољством можемо 
констатовати да тренутно наше програ-

ме у 8 објеката похађа више од 700 ма-
лишана предшколског узраста и да је по-
стојећи простор са којима располажемо 
недовољан да обухвати све заинтересо-
ване кориснике. С тим у вези, почетком 
претходне године смо започели рекон-
струкцију и доградњу вртића „Нарцис“ 
на Златибору, у коју је до сада општина 

Чајетина инвестирала више од 50 мили-
она динара. План је да се у 2024. наста-
ви и заврши започета реконструкција и 
на тај начин створе услови и учине дос-
тупним нови и савремени предшколски 
капацитети где  ће сва деца моћи да бо-
раве у вртићу и похађају предшколске 
програме.  
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ИЗАЗОВИ ТУРИЗМА 

Нови Златибор – 
визија будућности

У присуству министра 
омладине и туризма 
Хусеина Мемића, ди-

ректора ЈП Емисиона техника 
и везе Саве Савића, председ-
ника општина Златиборског 
округа, директора приватних 
и јавних предузећа и бројних 
партнера Општине Чајетина 
представљен је пројекат „Но-
вог Златибора“, односно но-
вих садржаја на врху Торник, 
и пројекат нове трасе гондол-
ске жичаре од врха Торника 
до Прибојске Бање.       

Захвалност за помоћ  
и разумевање

Председник Општине Чаје-
тина Милан Стаматовић је 
нагласио да се Златибор на-

лази на раскршћу путева 
због чега је постигнут 

запажен ниво туристичких 
услуга, и да се сада налазимо 
на прекретници – да ли ћемо 
да останемо на истом нивоу и 
да стагнирамо, или да корис-
тимо те иновативне методе, 
захтеве и потребе савременог 
туристе и да идемо напред.                         

– Са бројних студијских пу-
товања и гостовања страних 
делегација на Златибору и то-
ком наших путовања по Евро-

пи бележили смо и преписи-
вали – додао је Стаматовић, 
–  А оно што је било могуће 
према нашој законској регу-
лативи да се примени код нас,  
применили смо у пракси. Нај-
више смо користили иску-
ства скандинавских земаља, 
јер су они изузетно практич-
ни. Нашу стратегију развоја 
која је урађена за 2004. годи-
ну је уз нашу стручну помоћ 

израдио норвешки институт 
„Нива“ и тада су нас питали 
за који вид туризма хоћемо да 
се определимо у нашим стра-
тешким плановима, а ми смо 
се определили за масовност 
јер су у сваком послу профит 
и зарада управо у масовности. 
Има послова у којима може-
те да чувате и етно туризам, 
да се бавите заштитом живот-
не средине и да сачувате тај 
планински стил градње, али 
питање је да ли држава има 
новца да развија такав вид 
туризма. Пошто га тада није 
било, определили смо се за 
масовност.                        

Определили смо се за овај 
модел и урадили једну фазу, 
а сада нам предстоји друга, 
градња новог Златибора, из-
градња голф и спортских те-

МИЛАН СТАМАТОВИЋ: Златибор се налази на 
раскршћу путева због чега је постигнут запажен 
ниво туристичких услуга, и да се сада налазимо на 
прекретници – да ли ћемо да останемо на истом 
нивоу и да стагнирамо, или да користимо те 
иновативне методе, захтеве и потребе савременог 
туристе и да идемо напред.
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рена и неких забавних садр-
жаја које савремени туристи 
траже.                  

Трудићемо се да радимо у 
општем интересу, да помог-
немо и својој држави, и ло-
калном становништву где 
ми живимо и где добијамо 
подршку за ово што радимо. 
Желим и овим путем да зах-
валим на разумевању људи-
ма, компанијама, извођачи-
ма и министарствима који 
су нам помогли. Надам се да 
ће Златибор врло брзо стати 
у ред светских туристичких 
дестинација. Јер, Мислим да 
Златибор има будућност, да 
Србија има будућност – за-
кључио је Стаматовић.  

Ништа без државе
Министар туризма и омла-

дине Хусеин Мемић је нагла-
сио да су присутни имали 
прилику да виде где ће Зла-
тибор бити за три, пет или де-
сет година, и да је задовољан 
што је сазнао да су планови 
веома озбиљни. 

– Као ресорно министарство 
стојимо вам на располагању, 
па сам током посете Златибору 
разговарао са директором ту-
ристичке организације о томе 
да би било добро да се на јед-

ном месту окупе сви који раде 
на различитим пројектима – 
рекао је министар Мемић. – 
Разговараћу са премијерком 
да Златибор и читав Злати-
борски округ добију, да тако 
кажем, једну ресорну владину 
групу у оквиру које ћемо раз-
говарати о свим потребним ст-
варима. Да ли ће за реализа-
цију пројекта бити потребан 
гас или далековод, да ли је на 
некој локацији потребна екс-
пропријација, то морамо ви-
дети са државом. Без помоћи 
државе све ово није могуће 

тако лако и брзо реализовати 
– закључио је Мемић.                     

Испред домаћина присут-
нима се обратила Бојана Бо-
жанић, директорка ЈП „Голд 
гондола“, која је истакла да 
су током данашњег предста-
вљања нове трасе гондолске 
жичаре од Торника до При-
бојске Бање приказана и нека 

од најсавременијих и врло 
интересантних техничких ре-
шења чиме се Златибор шаље 
у орбиту у смислу нових пла-
нова, идеја и иновативних ре-
шења. 

Божанић је говорила и о 
идеји пројекта „Златни град“ 
на Златибору чија реализа-
ција такође креће ускоро.    

Поетска слика
Пројекта „Торник сутра: 

концептуални хоризонти – 
Златни бор“, који ће се реали-
зовати на врху Торник пред-

ставила је његова ауторка 
др Снежана Веснић, доцент 
на Архитектонском факул-
тету у Београду. Она је иста-
кла да је особеност пројекта 
то што представља материја-
лизацију специфичности Тор-
ника и Златибора и њихових 
претакања у поетску слику и 
архитектуру. 

Пројекат се базира на ми-
толошкој слици златног бора 
који је готово неухватљив 
симбол савршенства.                            

Остале ствари по којима су 
Златибор и Торник европски 
препознати преточене су у че-
тири архитектонска, односно 
природна елемента – ватру, 
воду, ваздух и земљу. На тај 
начин пројектована су четири 
амбијента од којих окосницу  
чини 139 метара висока кула 
која је интерпретација злати-
борског специфичног бора, 
истакла је архитекта Веснић.              

Специфичности саме нове 
трасе и техничка решења која 
ће бити примењена на жича-
ри од Торника до Прибојске 
Бање представио је Франц 
Фурлани, представник ком-
паније Лајтнер за Западни 
Балкан, који је нагласио да се 
„гондоле све више граде и све 
чешће употребљавају и за ту-
ризам, и за градски саобраћај. 
Гондоле су електричне и код 
њих је све чисто, еколош-
ко, нема загађивања вазду-
ха и због тога се све више 
употребљавају за транспорт 
људи. Пројекат је веома амби-
циозан јер то се тражи данас, 
а Златибор иде правим путем, 
закључио је Фурлани.    

ХУСЕИН МЕМИЋ: Као ресорно министарство 
стојимо вам на располагању, па сам током  
посете Златибору разговарао са директором 
туристичке организације о томе да би било  
добро да се на једном месту окупе сви који  
раде на различитим пројектима 
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Д
инамика којом иновације смењују на-
мећу као нужност системски органи-
зам који ће бити упућен, селектован 
и преведен у реално корисне форме. 

Иновациони бизнис центар Златибор је својом 
мисијом усмерен ка овом принципу, и из године 
у годину јача своју улогу центра који подупире 
златиборску привреду идејама, предлозима и 
конкретним решењима. Поред иницијације, еду-
кација и активирања реалних потенцијала, ИБЦ 
конкретним пројектима јача тржишни потен-
цијал златиборског округа. У прилог овоме је 
податак да је четворо младих људи пројектним 
системом финансирања који је спровео ИБЦ до-
било 600.000 динара бесповратних за старт-ап 
бизнис. То значи да је осим нових субјекта на 
нивоу привредне мапе, учињен и значајан корак 
не само у запошљавању, већ и ка даљем проши-
рењу ових иницијалних капацитета.             

Туризам у корак  
са иновативном понудом  

и тражњом

Туризам као централна тачка интересовања 
Златибора био је тема првог великог догађаја 
који је током 2023. организовао ИБЦ, на коме 
су се окупили представници ове привредне 
гране, локалних туристичких агенција, марке-
тинга и угоститељства. Конференција “Инова-
ције у туризму” подржана од стране Општине 
Чајетина и ТО Чајетина, бавила се иновативним 
темама у туристичкој понуди, са тежиштем на 
интегрисану понуду и могућностима развоја но-
вих форми активацијом потенцијала у области 
дигитализације туристичке баштине, културног, 
сеоског, еко туризма и глампинга, али и инова-
цијама у гастрономији. Златибор као дестина-
ција у којој се спајају особености планинског, 
бањског, сеоског, урбаног, еко и културног тури-
зма захтева комплексан приступ у формирању 
понуде у којој би се квалитет кретао узлазним 
правцем, један је од закључака ове конферен-
ције. Узимајући у обзир чињеницу да се потре-
бе савремених туриста крећу у широкој лепези 
од нужног до деликатног, ИБЦ је организацијом 
оваквог догађаја дао нове смернице за размиш-
љање о стратегијама у којима иновације пред-
стављају стожер одржања и развоја туристич-
ке понуде.                

Млади на вратима  
ИТ струке

Улагање у знање је она врста инвестиције 
која се мултипликује у резултату и код њихо-
вих носилаца, али у социјалном миљеу, па је 
рад са најмлађима један од приоритета у ак-
тивностима ИБЦ. Почетком марта подељене су 
дипломе полазницима едукативних програма 
чиме су деца узраста од 12 до 15 година зва-
нично постала програмери оспособљени за 
самостално креирање апликација на мобил-
ном телефону. Стечено знања рада на плат-

форми APP Inventor, поред апликативних 
знања којима ће моћи да се пох-

вале вршњацима и старијој генерацији доне-
ло је низ успутних бенефита развојем логичког 
размишљања, креативног приступа решавању 
задатака, савладавање вештина селекције и 
рангирања, критичког промишљања и других 
интелектуалних потенцијала које им је кроз 
тромесечне радионице развијао ментор Го-
ран Бојовић. Дигитална писменост је један од 
императива савременог образовања, истичу 
представници ИБЦ Златибор, а овај пројекат 
реализван је у сарадњи са ИТ центром Кликер.              

Никад доста на тему  
иновација у туризму

Умрежавање, координација и сарадња су 
начин на који свако деловање даје синергет-
ски ефекат па је организација workshopsa (срп-
ски – радионице) у просторијама ИБЦ 13. и 14. 
марта окупио водеће иновативне старт-апове и 
госте с Природно математичког факултета Но-
вог Сада. Пројекат Connecting Marker spaces in 
Western Balkan region, дводневна радионица 
на Златибору била је намењена студентима, 

предузетницима и туристичким радницима, а 
централна тема биле су иновације у туризму, 
овог пута кроз старт-апове. Maker Space и ино-
вацијски клуб представили су Мирза Шуља-
гић, а Керим Хаџић испред удружења Fablab 
incubator говорио је о свом путу ка успеху кроз 
старт-ап за иновативне камп кућице који је фи-
нансирао путем донација. Заљубљеници у вир-
туелни свет могли су да науче много тога и о 
стварању 360 виртуелне стварности као на-
чину престављања туристичке понуде, како 
је представио професор Ђорђе Ваисљевић. 
ИБЦ је овај пројекат реализовао у сарадњи 
са иновацијским Клубом Фаблаб из Сарајева, 
у оквиру пројекта Western Balkan fund, чији је 
циљ промоција предузетништва и индустрије 
4 и 5 генерације.             

Бизнис, вештачка  
интелигенција, будућност...

Горућа тема нашег времена – све ма-
совнији приступ платформама које корис-
те вештачку интелигенцију, отворила је низ 

дискусија о будућности. Од тврдњи да ће 
ВИ, довести до развоја свих области актив-
ности човечанства неслућених размера а 
човек постати биће које ужива у изобиљу 
управљајући системима, па до апокали-
птичних визија у којима човек губи своју 
улогу на планети, потребно је упознати ову 
област не само на нивоу информација, већ 
и упућености, па је ИБЦ организовао низ 
предавања која су за тему имала управо 
вештачку интелигенцију. Коришћење ВИ у 
бизнису, у свакодневном животу, утицај на 
начин размишљања, приступу или посло-
вању које добија нову димензију посетиоци 
ИБЦ су могли да упознају кроз низ сусрета 
са Немањом Антићем и Владимиром Ђука-
новићем, и то сазнање окарактеришу као 
припрему за (неизбежну) будућност... која је 
већ почела. Свакако да су мотивациони го-
вори наших гостију допринели да се, уместо 
сумње, у свест усади афирмативна потреба 
за овладавањем новим алатима.          

Златибор - стална станица 
дигиталних номада

Општина Чајетина подржала је иницијативу 
ИБЦ за побољшање комфора за рад, а тиме и 
боравак дигиталних номада на Златибору, па 
је реконструкцијом дела простора прошире-
на и туристичка понуда у том делу. Дигитал-
ни номади који су раније спорадично борави-
ли на Златибору, сада добили врло удобну и 
функционалну радну средину, па је порастао 
и број посетилаца. Податак да је потребно 
унапред резервисати простор говори о томе 
да су дигитални номади више него задовољ-
ни условима рада у ИБЦ, и да се “добар глас 
далеко чује”. Ранија задржавања од дан до 
два, сада се мере недељама и месецима што 
је још један показатељ да ова врста туриста, 
рад уз боравак на Златибору сматра више него 
добрим. Управо у овом смеру теку и планови 
рада ИБЦ за наредну годину па се рачуна да 
ће уз, извесне активности на којима се ради, 
број и дужина посете дигиталних номада бити 
вишеструко увећан.          

Наговештај планова
Како се година приводила крају, суми-

рали су се резултати, а планови стављани 
под лупу могућег и реализованог, чиме се у 
начелу открива само један део планова за 
2024. Поред привлачења дигиталних нома-
да, ИБЦ ће своје капацитете усмерити на 
јачање иновативне заједице у свим обли-
цима. Смерови у којима ће то тећи крећу 
се од едукација до практичних активности 
у свим областима живота и рада на Зла-
тибору – од едукација до привредних де-
латности. Старт-апови као један од начина 
развоја бизниса на иновативан начин остају 
у фокусу стратегије ИБЦ, а план је да се ор-
ганизују тематски викенд сусрети и увек по-
пуларна мини такмичења.    

ИБЦ ЗЛАТИБОР

ИНОВАЦИЈЕ 
НА СВЕТСКОМ 

НИВОУ
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ЛИДЕРИ С ДУШОМ

ЈЕДИНСТВЕНИ СКУП НА ЗЛАТИБОРУ 
Снага душе је темељ успешног вођења, за-

кључак је прве конференције „Лидер са ду-
шом“ одржане на Златибору 22. и 23. децем-
бра. Хармонија лидерства, баланс структуре 

слободе у послу, атрактивности и конкурентност 
туристичке дестинације и душа лидера биле су нај-
важније теме на овом скупу еминентних говорника 
међу којима се истичу лидери из пословног, едука-
тивног, медицинског и спортског сектора. Конферен-
цију су организовали Општина Чајетина, ЈП „Голд 
гондола  Златибор“, Туристичка организација Зла-
тибор, Туристичко рекреативни комплекс Златибор 
и Удружење пословних жена „Злата“.

Програм централног дана 23. децембра обух-
ватио је инспиративне говорнике, дубока темат-
ска предавања, интерактивне радионице и умре-
жавање лидера из сличних области. Панелисти су 
се сложили да лидери са душом истичу важност 
изграђивања заједнице лидера који су пос-
већени равнотежи између професионал-
ног и приватног живота.

Храброст пред  
изазовима

– Акценат је на људима који 
су лидери и који раде са лиде-
рима како бисмо приказали 
који су то изазови на ментал-
ном, емотивном и физичком ни-
воу, како они решавају проблеме 
са тимовима и зашто су они лиде-
ри са душом – рекла је бизнис мен-
торка Марина Лазаревић. – Посеб-
ност ове конференције је повезивање 
потенцијала Златибора са партнерима из 
Дубаија јер нам је жеља да у наредним сезона-
ма доведемо нове госте из света који имају велики 
финансијски потенцијал, који ће тај новац са задо-
вољством потрошити овде. 

– Први дан конференције био је посвећен женама 
предузетницама и изазовима са којима се оне сусрећу, 
а судећи према њиховим утисцима било је инспира-
тивно и охрабрујуће – рекла је Бојана Божанић, ди-
ректорка Голд гондоле и оснивач Удружења грађана 
„Злата“. –  Ми смо сви овде нека врста лидера: на 
послу, у породици, локалној заједници... Окупили смо 
људе који имају визије, а брига о сваком запосленом и 
заједници доприноси да они буду лидери са душом. 
Моја мисија као директорке ЈП „Голд гондола Злати-
бор“ скупа са колегама из других јавних установа и 
предузећа је да подстичемо колеге да постају лидери. 
Трудимо се да се окупљамо, приређујемо едукације 
и тренинге, обуке и тим билдинге, и на тај начин раз-
вијамо дух заједништва. Ја се водим тиме да уколи-
ко је запослени задовољан, онда ће и клијенти бити 
задовољни. Мислим да смо на добром путу јер то и 
наши резултати показују. 

Учесници су сазнали како постати „лидер са ду-
шом“ са способношћу суптилне уметности вођења 
која се темељи на дубоком разумевању властите 
душе и њене повезаности с вођењем. Искуства и 

савете говроници су изнели на разним панелима: 
Атрактивност и конкурентност туристичке дестина-
ције, Лидерство у спорту; хармонија тимских вред-
ности и индивидуалне изузетности, Душа лидера и 
паре нису проблем.

– У сваком послу је важно да имате добру намеру 
и да волите то што радите, па још ако волите своје 
родно место онда вас то разликује од оног класич-
ног менаџера у приватној компанији и политичара 
– рекао је Милан Стаматовић, председник Општи-
не Чајетина. –  Када сте на челу општине морате 
имати организационе способности у више аспеката, 
као што су социјална питања, економија, пољоприв-
реда, савремене тенеденције и слично. Ова конфе-
ренција је била дорба прилика да предтсавимо шта 

смо све до сад урадили, наше визије и идеје за нови 
Златибор, а и да чујемо критике. Завршавамо једну 
етапу развоја Златибора након двадесет година и 
хоћемо нешто ново да представимо у корак са свет-
ским туристичким центрима. 

На конференцији је представљена нова димен-
зија Златибора који поставља високе стандарде 
у домену елитног туризма, док упоредо лансира 
промоцију свог изузетног доживљаја на иностра-
ним тржиштима. Кључна снага лежи у развојним 
пројектима који обликују будућност дестинације, 
док елитно угоститељство храбро отвара врата но-
вим одредиштима усмеравајући се ка врхунским 
трендовима, приближавајући Златибор најреноми-
ранијим светским туристичким центрима.

– Имали смо задовољство да будемо једни од ор-
ганизатора овог скупа – рекао је директор Туристич-
ке организације Златибор Владимир Живановић. 
–  Упоредили смо Златибор са другим туристичким 
дестинацијама у свету анализирајући предности и 
недостатке. Убеђен сам да овакви скупови допри-
носе унапређењу пословања, и размени искустава 
између организатора и учесника. Ова година је ис-

торијска што се тиче туризма на Златибору. Ост-
варили смо преко милион регистрованих ноћења 
и после Београда смо једино место које је успело 
да достигне тај број. Ако се узме у обзир и велики 
број нерегистрованог туристичког промета, то је 
више од два и по милиона ноћења на дестинацији. 
Ми развијамо град на планини са својим садржаји-
ма који нуди модерном туристи. Ова статистика нас 
обавезује да у наредном периоду реализујемо до-
датне пројекте како би туристи били задовољни. 

Жене предузетнице као излог
Централни дан конференције, између осталог, 

био је прилика да жене предузетнице из Удружења 
грађана „Злата“ прикажу своје производе на Ново-
годишњем базару у Хотелу „Златибор“. Учесници 
конференције и посетиоци су се упознали са њихо-
вим радом који обухвата рукотворине и аутентичне 

производе: ручно рађени накит, вунене чараше, 
стаклене украсе, витраже и остале предмете 

карактеристичне за златиборски крај, а 
ову шарену празничну понуду обога-

тиле су књиге предавача и панлиста.
Конференција излази изван 

традиционалних оквира посло-
вног лидерства, истражујући како 
најбоље интегрисати духовне 
вредности, емпатију и свесност 
у корпоративни свет. Ово је била 

јединствена прилика да о својим 
искуствима на истом месту говоре 

бизнис менторка Марина Лазаревић, 
бизнис експерткиња Лули Милош, биз-

нис експерт Владимир Величковић, ХР 
експерткиња Соња Чуљак, енергетска терапе-

уткиња Анита Јаковљевић, мотивациона говорни-
ца Весна Даниловац, докторка квантне медицине 
Људмила Вукосављевић, лекар спортске медицине 
Душан Вешовић, директор комуникације АБА лиге 
Александар Тодоровић, диркетор Sun Beach Club 
Dubai Дарко Суботић, председник Општине Чаје-
тина Милан Стаматовић, директорка Голд гондоле 
Бојана Божанић, диркетор Туристичке организаицје 
Златибор Владимир Живановић и директор Турис-
тичко-рекреативног комплекса Никола Новаковић.

Конференција „Лидер са душом“ се организује 
уз подршку Општине Чајетина, ЈП „Голд гондола  
Златибор“, Туристичке организације Златибор, Ту-
ристичко рекреативног комплекса Златибор и Уд-
ружења пословних жена „Злата“. Примарни циљ 
овог удружења је активно подстицање унапређења 
женског предузетништва на подручју Општине Чаје-
тина кроз различите иницијативе и подршку. Кон-
тинуирано се подстиче економска оснаженост жена 
предузетница путем едукација, менторстава и пру-
жања ресурса који ће им омогућити одржив раст и 
успех у пословању. Кроз промоцију развоја женс-
ког предузетништва „Злата“ жели да подигне јавну 
свест о важности доприноса жена пословном секто-
ру, стварајући окружење које негује инклузивност 
и једнакост у пословном свету.
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Министарство туризма и омладине Републи-
ке Србије је по основу Јавног конкурса за 
подршку јединицама локалне самоуправе у 

спровођењу омладинске политике на локалном ни-
воу, а уз посредовање новоосноване Канцеларије за 
локални економски развој општине Чајетина, одо-
брило 2.000.000 динара за рад овог клуба чије је 
седиште на Златибору.              

– Овим путем захваљујемо донаторима на значај-
ним средствима јер смо на тај начин добили један 
од најлепше уређених простора за младе – рекла 
је Маријана Шкодрић, координатор Омладинског 
клуба. – Код нас je планиран низ активности на 
годишњем нивоу које су произашле као резултат 
анкета спроведених у школама. Овај јединствени 
кутак за младе подржаће и подстицати волонте-
ризам, тимски рад, креативност, јавне акције, про-
мотивне активности, вршњачке едукације и многе 
друге које ће мотивисати младе.              

Рад Клуба биће усмерен ка развијању механиза-
ма који поспешују предузетништво и запосленост, 
као и израду стратешких докумената из области 
омладинске политике. Да би клуб радио у скла-
ду са интересовањима циљне групе, спроведена је 
анкета у којој су учествовали ученици основних и 
средње школе чајетинске општине.           

– Ми смо при формирању канцеларије за младе 
урадили анкету како би се они у старту, пре него 
што кренемо да планирамо било каквe активности, 
изјаснили о томе шта их занима и зашта су спремни 
да одвоје слободно време – каже Софија Павловић 

Луковић, професорка у УТШ Чајетина. – Резултати 
анкете су били прилично шарени; било је заинте-
ресованости за радионице, а одмах смо се опреде-
лили за тему очувања здравља и предузетништва 
младих. У оквиру Угоститељско туристичке школе 
у Чајетини формирана је група волонтера који ће 
посећивати ове едукације и учествовати на ради-
оницама. Нама, Ученичком парламенту УТШ овај 
простор много значи и срећни смо што постоји ме-
сто где ће они проводити слободно време.                    

Прву у низу планираних радионица за младе на 
тему „Здрави стилови живота“ реализовала је Др 
Гордана Бојовић, специјалиста опште медицине. У 
оквиру ове радионице било је речи о важним те-
мама као што су анорексија, булимија, гојазност, 
дијабетес, инсулинска резистенција и друге пове-
зане области.              

– Драго ми је што ја отварам прву радионицу 
и што је тема управо из домена здравља – рекла 
је Др Гордана Бојовић, специјалиста опште меди-
цине. – Много је битно да наши млади науче шта је 
здравље, који су то здрави стилови живота, а пре-
васходно шта је здрава исхрана. Здрава исхрана 
почиње још од мајчине утробе па надаље, и сад је 
време да их научимо шта је то што могу да ураде у 
овом тренутку како би предупредили лоше аспекте 
и унапредили своје здравље, и шта могу учинити за 
будућа поколења и своју породицу!             

Из Омладинског клуба позвали су сва удружења, 
омладину, волонтере и друге заинтересоване да 
их посете у Улици спортова на Златибору, и да се 
укључе у активности Клуба који  ће радити и на 
проблемима младих који ће, кроз едукативне ра-
дионице, добити информације значајне за њихов 
даљи развој у продуктивне чланове друштвене 
заједнице.  

У Чајетини је 11. децембра одржан 
први састанак Тима за психо-со-

цијалну подршку, чиме је почеo рад 
Саветовалишта за младе са пробле-
мима у понашању. Саветовалиште 
је део пројекта „Мост“ који реа-
лизује удружење Златиборски круг 
у циљу унапређења међусектор-
ске сарадње у ресоцијализацији и 
превенцији асоцијалног понашања 
деце и младих са проблематичним 
понашањем у Чајетини.            

Пројекат Саветовалишта за мла-
де са проблемима у понашању се 
реализује у оквиру програма „ПРО - 
Локално управљање за људе и при-
роду”, који заједнички спроводе 
агенције Уједињених нација у Србији 
у сарадњи са Владом Србије и уз фи-
нансијску подршку Владе Швајцар-
ске. Удружење „Златиборски круг“ у 
овом пројекту сарађује са Центром за 
социјални рад и школским тимовима 
за заштиту од дискриминације, на-
сиља, злостављања и занемаривања 
у средњој школи и основним школа-
ма са територије општине Чајетина.               

– Чланови наше организације, 
углавном просветни радници, свес-

ни су ситуације у школама, али и у 
друштву, постојањa насиља на свим 
нивоима које се прелива из медија, 
са страница часописа, дневних но-
вина, разних емисија које млади 
гледају, чак и друштвених мрежа и 
портала које они прате – каже Весна 
Белчевић, руководилац Саветова-
лишта. – Схватили смо да постоји по-
треба за пројектом Саветовалишта, 
или међусекторске помоћи младима 
с проблемима у понашању и рада на 
ресоцијализацији и превенцији.               

На одређеном нивоу, жртва је и 
онај ко врши, и онај ко трпи насиље.             

– Према  холистичком приступу 
утицаја на формирање личности не 
утичу ни само родитељи, ни среди-
на, нити вршњаци, већ је то нека 
синергија утицаја – каже Милан Ту-

цовић, педагог Саветовалиштва. – А 
наша улога је пре свега да се тру-
димо да помогнемо и родитељима 
и деци. Нажалост, често се догађа, 
jeр то су осетљива питања, да наи-
лазимо на случајеве да родитељи 
нису спремни да сарађују; једнос-
тавно беже од проблема, али ми 
ипак неке механизме за добробит 
те деце морамо наћи!              

Са искуством од 33 године рада 
у образовно-васпитним установа-
ма психолог Мирјана Јелисијевић 
Лончар наглашава да одрастање 
није безболан процес. Свако дете 
је личност за себе, са својим раз-
мишљањима, страховима и пробле-
мима, што у неком тренутку постаје 
терет који се мора поделити.               

– Психологу могу да се обрате 

увек, уопште не мора да буде неки 
велики проблем, може да буде нека 
развојна дилема у којој су се нашли. 
Мислим да се то померило у односу 
на пре тридесетак година, и да се 
деца лакше обраћају психологу, пе-
дагогу, дефектологу, па и родитељи 
се јављају када желе с неким да по-
деле муку, да добију савет, нешто 
да питају, да више сазнају. Рад овог 
саветовалишта је замишљен као по-
моћ деци која су трпела насиље, и 
помоћ родитељима, али мислим да 
је рад на превенцији подједнако ва-
жан – нагласила је Мирјана.            

Родитељи деце која испољавају 
асоцијално, проблематично пона-
шање, могу да се јаве и договоре 
састанак са неким од стручњака у 
Саветовалишту на телефон 063 857 
9935. Радно време Саветовалишта 
и стручњака који раде одређеним 
данима су следећи:           

понедељком  и средом од 15:00 
до 16:30 часова ради психолог

уторком од 14:00 до 16:00 со-
цијални радник  

четвртком од 15:00 – 17:00 пе-
дагог   

ПОЧЕО СА РАДОМ ОМЛАДИНСКИ КЛУБ ЧАЈЕТИНА

ОТВОРЕНО САВЕТОВАЛИШТЕ  
ЗА МЛАДЕ СА ПРОБЛЕМИМА  

У ПОНАШАЊУ
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Jапанска агенција за међу-
народну сарадњу (ЈICA) ор-
ганизовала је 5. децембра 

2023. године семинар о пре-
коморском пословању и ула-
гању са фокусом на афричке 
и јужноевропске земље, а из-
лагали су представници Ети-
опије, Малавија, Замбије, Бо-
цване, Гане, Нигерије и Србије 
који у Јапану бораве у оквиру 
пројекта ЈICA „Промоција ула-
гања и реформе пословног 
окружења“ намењеног висо-
ким страним државним служ-
беницима задуженим за про-
моцију инвестиција.                 

Семинару, који је одржан у 
хибридном формату, прису-
ствовали су бројни представ-
ници консултантских кућа, 
али и јапанских корпорација 
и компанија.               

Републику Србију пред-
стављала је Ивана Стамато-
вић, менаџерка за инвести-
ције и развој пословања у 
Иновационом бизнис цен-
тру Златибор, која је детаљно 
представила компаративне 
предности инвестирања у 

Србију, истакавши стратеш-
ку локацију, мрежу трговин-
ских споразума, повластице 
бесцаринског извоза и висо-
костручну радну снагу. Дала 

је преглед области с највећим 
бројем улагања и информиса-
ла о индустријским и техно-
лошким парковима. Посебно 
се осврнула на растући број 

јапанских инвестиција у Ср-
бији и позвала присутне да 
размотре могућности за по-
вољна улагања у нашу земљу.           

Први саветник Марија Пе-
ришић поздравила је име Ам-
басаде учеснике семинара и 
истакла да је ниво јапанских 
инвестиција у Србији пре-
вазишао досадашњи износ 
развојне помоћи. Обавести-
ла је присутне да ће у децем-
бру бити успостављен Срп-
ско-јапански пословни клуб 
у Јапану, чији је циљ даље 
унапређење пословних и еко-
номских односа две земље.                 

Након презентације, учес-
ници семинара су били у при-
лици да обиђу штанд Србије, 
са изложеним прехрамбеним 
производима златиборског 
краја и промотивни материја-
ли Развојне агенције Србије.                  

Ивана Стаматовић се 6. 
децембра 2023. године у Ам-
басади сусрела с амбасадор-
ком Ковач, која је учешће Ср-
бије у програму и семинару 
ЈICA оценила веома корис-
ним.    

ПРОМОЦИЈА УЛАГАЊА И РЕФОРМЕ ПОСЛОВНОГ АМБИЈЕНТА

Далеки исток  
све ближе

Семинар Јапанске агенције за међународну сарадњу о прекоморском 
пословању и улагању с фокусом на земље Африке и јужне Европе
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ОДРЖАН ДВАНАЕСТИ МЕЂУНАРОДНИ ФЕСТИВАЛ ВЕТЕРАНА ФОЛКЛОРА

Дружило се, играло и певало
Манифестација коју нико не организује у овом делу Европе 
окупила више од 1.300 учесника из свих крајева бивше СФРЈ

Око 1.320 учесника из 51 култур-
но-уметничког друштва и удру-
жења окупило се у оквиру 12. фе-

стивала ветерана фолклора. Фестивал је 
отворила и учесницима пожелела добро-
дошлицу директорка Културног центра 
Даница Јевтић Шишовић.        

– Наши ветерани познати су по пе-
сми, игри и гостопримству али и по до-
бром расположењу што можемо рећи 
и за остале ансамбле. Оно најважније 
код ветеранa је што своје знање, своју 
радост и љубав према игри преносе на 
млађе генерације. Да није њих, данас 
не бисмо имали оволико младе деце 
која се уче традицији, песми и игри. 
Надам се да ће они своју љубав, осме-
хе, знање, игру и песму данас пренети 
на све нас.                

За успешну организацију и ове годи-
не, задужено је Удружење за неговање 
народне традиције Златибор које је као 

добар домаћин и отворило фестивал иг-
рама из Југоисточне Србије.       

– Учешће је узело 51 друштво са 1.320 
чланова, и шта више рећи... ово је мани-
фестација коју у овом делу Европе нико 
не организује. Годинама смо се труди-
ли, направили добар систем и органи-
зацију, људи су презадовољни, долазе 
из свих крајева бивше Југославије, чак 
и из Аустрије, Хрватске, ми смо преза-

довољни – рекао је Лука Весовић, УЗН-
НТ Златибор.                      

Од игара из централне Србије преко 
Влашких игара, игара из Пчиње, Срем-
ских и Врањанске свите, све је то могла 
публика видети у извођењу фолклор-
них ветерана.                 

– Ово је врхунски фестивал и никад 
не пропуштамо прилику да дођемо јер 
је све савршено, и дружење, и организа-
ција, и наступи – рекао је Ђорђе Умовић 
из КУД „Свети Сава“ Каћ.                   

Какви су Златиборци домаћини гово-
ри и то што су поједина друштва дола-
зила на сваки фестивал.               

– Највише волимо да дођемо на Зла-
тибор код наших побратима и овде се 
осећамо баш пријатно, као код своје 
куће – рекла је Тамара Шишић, КУД 
„Alat-Swisslion“ Требиње. – С обзиром 
да смо пре пар година потписали про-
токол о братимљењу са Удружењем које 
чува и баштини традицију на Златибо-
ру, не пропуштамо ни једну смотру ве-
терана, као ни они наше, у Требињу.                 

– Овамо долазимо годинама заредом 
и драго нам је што смо поново на Зла-
тибору – рекао је Жељко Кретић, КУД 
Искон-Шимановци. – Ми се данас пред-
стављамо кореографијом „Срем“ јер смо 
ми оданде и у већини случајева где 
идемо показујемо оно што је наше.                  

Концерт је потрајао пет часова а за-
вршен је заједничким дружењем, пес-
мом и игром свих учесника на бини.  

Лука Весовић

Ђорђе Умовић

Тамара Шишић
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КОНЦЕРТ ЧАЈЕТИНСКОГ КУД „ЗЛАТИБОР“

Неговање традиционалних  
српских песама и игара

Након две године паузе , КУД „Златибор“ Чајетина одржало је свој 
традиционални годишњи концерт на којем су гости били КУД „Голија“ 
из Новог Пазара и певачка група „Курајбери“ из Београда

Од почетка концерта 
који је приредило КУД 
„Златибор“ из Чајетине 

17. децембра на сцени КЦ Зла-
тибор, све је било живописно 
– од маштовите сценографије, 
преко оригиналне најаве, до 
најважнијег: српских игара и 
песама која је публику врати-
ла у време саборовања и ва-
шара, мушко-женског натпе-
вавања и надигравања.               

– После двогодишње пау-
зе било је лако окупити иг-

раче и повратити кондицију 
како би смо у правом светлу 
публици представили наше 
друштво – рекао је пред по-
четак концерта  Миљко Ра-
дишић, КУД „Златибор“ 
–  Наше друштво вечерас 
отвара концерт Играма из 
ужичког краја. Одиграће-

мо игре из Шумадије, срп-
ске игре из Бољевца и игре 
Лесковачке Мораве. Гости ће 
одиграти две кореографије, 
а имаћемо и наше драге 
госте, певачку групу из Бе-
ограда.                 

Од гостију из Новог Паза-
ра, публика је видела игре 
Подголијског краја.           

– Није случајно што смо 
овде – каже  Горан Асовић, 
председник КУД „Голија“ из 
Новог Пазара. – Владан Ми-
лекић Лики и ја смо већ два-
десет и нешто година прија-

тељи, колеге, другари, а то 
што је рођено када смо нас 
двојица почињали успели 
смо да пренесемо и на нашу 
децу, па су они били међу 
иницијатора овог дружења.                

Мушка певачка група 

„Курајбери“ извела је колаж 
српских песама обухвати-
вши етно мелос од југа до 
запада Србије. Иван Терзић, 
родом из Ужица, пре рада у 
овој певачкој групи био је  је-
дан од играча прве поставе 
новооснованог КУД-а „Зла-
тибор“, што памти као посе-

бан период у свом уметнич-
ком раду:               

– Стицајем околности, био 
сам један од оснивача, од-
носно у првој екипи рада и 
настајања КУД-а „Златибор“, 
а сарадња са Мушком пе-
вачком групом траје сигур-
но десетак година. Та група 
постоји тринаест година. До 
сада смо радили при КУД 
„Ђока Павловић“ Пошта Ср-
бије, а од недавно при Цен-
тру за очување традицио-

налне културе „Запис“ из 
Београда.                

Како је било разиграно на 
сцени, било је и у публици 
која је непрестано аплаузом 
у ритму игре бодрила фолк-
лораше. Они су, заузврат, своје 
наступе извели беспрекор-
но, и од срца. 



децембар 2023. године22

ДЕЦА ИЗ ОРАХОВЦА НА ЗЛАТИБОРУ

Широки видици  
и бескрајна слобода

Захваљујући сарадњи 
општина Чајетина и 
Ораховац, на Златибору 

је почетком децембра бора-
вило тридесетак деце из ора-
ховачке школе „Доситеј Обра-
довић“ да се одморе, упију ле-
поте планине, да се друже са 
вршњацима, размене утиске, 
поделе тренутке. Осим обила-
зака златиборских атракција, 
за њих је организована и ли-
ковна радионица у Култур-
ном центру Златибор.               

– Деца су невероватно ра-
досна – каже наставник До-
бривоје Ђорић. – Та радост 
се може видети на дечијим 
лицима и мало ко може да 
доживи као што су они. Ви-
дели смо водопаде, пећину, 
где су деца била изненађе-
на што уопште постоји толи-
ко велика и да постоје такве 
природне лепоте у Србији. 
Њима је све интересантно 
и чињеница је да они све са 
радошћу прихватају. Свака 
новина је за њих нешто пре-
лепо, јер доле живе у оску-
дици. 

– Велика је срећа што су 
деца из Ораховца дошла 
у нашу општину – рекла 
је  Даница Јевтић Шишо-
вић, директорка КЦ „Зла-
тибор“ Чајетина. – А дошли 
су у Туристичко рекреатив-
ни центар и чим смо чули 
информацију да педесеторо 
деце из Ораховца долази на 
Златибор, шта бисмо друго 
него да им овде организује-
мо радионицу док се чека 
да напада довољно сне-

га па да можемо да ужи-
вамо у њему. Данас 

смо им помогли да брзо на-
уче да нацртају Светог Саву 
јер их то чека чим се врате у 
школу, а радићемо и нового-
дишње честитке и правопис, 
односно како да правилно 
то напишу, и тиме замени-
ти њихову рекреативну на-
ставу, да тај школски час да 
буде и на њихово, и на наше 
задовољство.                   

Иначе, веза између наше 
две општине почела је про-

шле године на иницијативу 
Културног центра Чајетина, 
када је организован хума-
нитарни концерт за децу из 
Ораховца у којем је учество-
вала Павлина Радовановић, 
девојчица златног гласа и 
срца. Она је тада дошла са 
породицом, а овог пута је на 
отворени позив пожелела да 
обрадује и своје другаре.             

– Мени су понудили да 
опет дођем са породицом, 

али зашто се не би нашла 
организација која би се пот-
рудила да дођу и друга деца 
из Ораховца – запитала се 
наглас. – Други пут сам на 
Златибору, заиста је преле-
по. Била сам већ једном с 
породицом и тада ми је било 
прелепо. Надам се да ће бити 
још прилика да се дружимо.                

И ученица Марија Стан-
ковић задовољна је посетом 
Златибору: 

– Лепо је. Боравила сам 
овде пре шест година, али 
није било као што је сада. 
Вежбам мало да цртам јер 
ми ликовно не иде баш 
најбоље.               

Дружење у ликовној ра-
дионици, и упознавање 
Златибора и околних села 
протекли су у доброј атмос-
фери. Нешто што је ђацима 
из Ораховца још понуђено а 
нема цену, јесу љубав и раз-
умевање, а најпре широки 
видици и слобода.    

Добривоје Ђорић

Почетком децембра на Златној планини боравило је тридесетак 
малишана из ораховачке школе „Доситеј Обрадовић“ и 
искористили прилику да се одморе, упију лепоте планине,  
да се друже са вршњацима, размене утиске, поделе тренутке...



децембар 2023. године 23

САРАДЊА ЗА ОПШТЕ ДОБРО

Парламентарци 
у акцији

У ОШ „Димитрије Туцовић“ у Чајетини одржан је 
састанак ученичких парламената ове основне, и 

Средње Угоститељско-туристичке школе са циљем 
представљана рада оба парламента и идејом о 

сарадњи на будућим заједничким акцијама

На иницијативу наства-
нице Иване Милојевић, 
координаторке Ученич-

ког парламента ОШ „Дими-
трије Туцовић“ у Чајетини, 6. 
децембра су се састали парла-
ментарци ове школе са чла-
новима Ученичког парламен-
та Средње Угоститељско-тури-
стичке школе. Циљ дружења 
био је представљање рада оба 
парламента и будућа сарадња 
на заједничким пројектима.                

– Ово је планирано још 
од прошле године –  рекла 
је  Ивана Милојевић, коор-
динаторка Ученичког пар-
ламента ОШ „Д. Туцовић“. 
– Сматрале смо, Софија 
Павловић Луковић и ја, да 
би за ове две школе које деле 
заједничко двориште а не са-
рађују баш много што се тиче 
парламента, ово била добра 
прилика за то. И не само из-
међу наше две школе, већ је 
у плану сарадња и са шко-
лама у Сирогојну и Мачка-
ту. Углавном, то је један ини-
цијални састанак, почетна 
размена, а видећемо где ће 
нас то довести; надамо се 
до заједничких активности, 
што нам је и циљ              

– Парламентарци показују 
иницијативу да се укључе и у 
доношење одлука, и у пред-
логе сарадње са локалном 

самоуправом, предлоге ак-
ција... У почетку је то било 
мало теже, а сада, после де-
сетак година, схватили су да 
су у тој причи најбитнији 
они и да је то начин на који 
могу да кажу своје миш-
љење и ураде нешто стварно 
корисно и за себе, и за целу 
заједницу – надовезала се 
професорка Павловић Луко-
вић, координаторка Ученич-
ког парламента Средње УТШ.               

Активности оба парламен-
та су разноврсне, али нарочи-
то негују хуманитарне акције 
и еколошке активности.                  

– Управо сам се придру-
жила школском парламен-

ту као заменица председни-
ка – рекла је Лена Јеремић 
из Ученичког парламента 
Средње УТШ.  – Имамо ре-
довне седнице на којима 
учествују по два представни-
ка сваког одељења. Значајан 
је због различитих хумани-
тарних и еколошких акција 
које редовно спроводимо. 
Једна од њих јесте очување 
најстаријег храста на овом 
подручју, који се налази у 

заједничком школском дво-
ришту. Повод овом састанку 
је додатно пропагирање оног 
што школе раде, односно ак-
ција које ће тек да се орга-
низују.              

– Трудимо се да будемо 
што хуманији, да покажемо 
емпатију и помогнемо сви-
ма којима је помоћ потребна 
– објашњава Коста Ђуровић 
из Ученичког парламента 
ОШ „Д. Туцовић“. – Једна од 
акција које смо радили је 
прикупљање помоћи: одеће, 
обуће и играчака за Дечје 
село у  Каменици, а оно што 
предстоји је традиционална 
акција „Пакетић за осмех“ 

у којој ће сва деца у нашој 
средини добити пакетић за 
Нову годину.               

Активна партиципација 
ученика у образовно-вас-
питном процесу побољшава 

квалитет рада о одговара на 
потребе ученика да ефикас-
није усвајају опште знање, 
вештине о ставове, зарад 
добробити свог окружења, 
чему и теже координаторке 
оба ученичка парламента. 
Њихово задовољство доса-
дашњим радом и зрелошћу 
парламентараца је евидент-
на, као и увереност у успеш-
но остваривање будућих 
заједничких акција.    

Коста ЂуровићЛена Јеремић 
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Веома је важно да деца и млади 
са сметњама у развоју буду рав-

ноправни и активни чланови локал-
не заједнице и да се осећају једна-
ко вреднима. Због тога, а поводом 
наступајућих новогодишњих праз-
ника, корисници услуга дневног 
боравка „Зрачак“ извели су ново-
годишњу приредбу заједно са уче-
ницима Основне школе „Димитрије 
Туцовић“, која је на известан начин 
била и израз захвалност Удружења 

грађана Златиборски круг свим до-
наторима који су им ове године на 
било који начин помогли.                  

– Овим путем желим да захва-
лим ученицима VII4 ОШ „Дими-
трије Туцовић“ са Златибора који 
су прикупили средства и донира-
ли „Зрачку“ – рекла је Жељана 
Јакшић, дефектолог. – А такође 
и Црвеном крсту Чајетина и „Голд 
гондоли“ Златибор. Највећу зах-
валност одајем Златиборском кру-

гу који је такође донирао пакетиће 
и помогао реализацији приредбе. 
Корисници Дневног боравка „Зра-
чак“ и ученици Основне школе 
„Димитрије Туцовић“ заједно су 
се припремали. Били су узбуђе-
ни, а помало и грешили, али је на 
крају све прошло одлично и сви 
су задовољни.                  

Корисници дневног боравка и 
ове године пакетиће су добили од 
Црвеног крста, „Голд гондоле“ и 

анонимног донатора који година-
ма уназад мисли о њима.                    

– Црвени крст је и ове године је-
дан од донатора Дневном боравку 
„Зрачак“ за новогодишње пакетиће 
– рекла је Сања Милосављевић из 
ове хумане организације. – Тради-
ционално, ту су слаткиши којима се 
деца највише обрадују. Као што смо 
и током приредбе чули у песми „...
на крају, сви смо ми анђели“ Дра-
го ми је што су нас позвали и увек 
се радо одазовемо сваком њихо-
вом позиву.                         

– Хвала Деда Мразу што је до-
шао и уручио нам пакетиће и сви-
ма што су дошли на приредбу – ре-
као је усхићено Зорица Павловић. 
– Срећна Нова година и весели Бо-
жићни празници.               

Догађају су присуствовали 
представници локалне самоуправе 
и институција, као и породице ко-
рисника услуга „Зрачка“. Након ус-
пешно изведене приредбе уследи-
ло је дељење пакетића и сликање с 
Деда Мразом, а госте су обрадова-
ли бомбонама и честиткама.  

У време новогодишњих празника, у 
време даривања, људи доброг срца 

не заборављају на децу која се најис-
креније обрадују сваком поклону. Зато 
је Црвени крст Чајетине уручио  паке-
тиће основцима у Јабланици.  

Црвени крст општине Чајетина, у 
сусрет новогодишњим празницима, 
поделио је пакетиће ученицима из-
двојеног одељења у Јабланици Ос-
новне школе „Димитрије Туцовић“ 
из Чајетине. Малишани су се обрадо-
вали овом поклону који је допринео 
претпразничној атмосфери.           

– Црвени крст традиционално 
пред новогодишње празнике дола-
зи у Јабланицу и бар тог једног дана 
усрећи малишане којих је, нажалост, 
овде остала у веома мало – каже 
Сања Милосављевић из Црвеног кр-
ста Чајетине. – Долазићемо све док 
има деце јер нас са нестрпљењем оче-
кују. Донели смо им слаткише које је 

обезбедио Црвени крст, као и школ-
ски прибор и играчке по мери њихо-
вог узраста.          

– Сваке године нам долази Црвени 
крст и дели пакетиће – каже Огњен 
Божанић.           

– Веома сам срећна што сваке го-
дине добијамо пакетиће – додала је 
Милица Божанић. – Радујем се и слат-
кишима, али поклони су ми дражи...          

Црвени крст у сарадњи са Основ-
ном школом „Саво Јовановић“ из Си-
рогојна и „Миливоје Боровић“ у Мач-
кату дуже од 10 година спроводи ову 
акцију под називом „Један пакетић 
пуно љубави“, тако да су и ове годи-
не, захваљујући тој акцији прикупље-
ни новогодишњи поклони задецу. А 
циљ јој је – усрећити децу и видети 
осмехе  на њиховим лицима. 

ТРАДИЦИОНАЛНА АКЦИЈА ЦРВЕНОГ КРСТА

ЈЕДАН ПАКЕТИЋ, ПУНО ЉУБАВИ

ДЕДА МРАЗ ПОСЕТИО „ЗРАЧАК“

Сања Милосављевић

Милица Божанић
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КУЛТУРНИ ЦЕНТАР ЗЛАТИБОР

Удружени до новог програма
Од л у ко м  С ку п ш т и н е 

општине Чајетина, 23. ју-
на је основана нова уста-

нова културе – Културни центар 
,,Златибор“. На овај начин обје-
дињене су две институције: Дом 
културе у Чајетини и Културни 
центар на Златибору у заједнич-
ку установу с циљем да уздиг-
не културни садржај на обе ло-
кације. За вршиоца дужности 
директора постављена је Дани-
ца Јевтић Шишовић, академска 
сликарка која је дуги низ годи-
на радила у школи као настав-
ник ликовне културе, а уједно и 
осликавала цркве широм бивше 
Југославије.           

Након усвајања неоходних 
аката за рад предузећа, почетком 
децембра преузела је дужност и 
обавезе директорке, ослањајући 
се на дугогодишње искуство кул-
турних прегалаца у Дому културе 
у Чајетини, додајући свом тиму 
Ксенију Ковач, професорку срп-
ског језика и књижевности, чији 
ће задатак бити да се позабави 
програмима културног садржаја. 
У наредној, 2024. години, тим ће 
бити додатно појачан стручним 
кадровима.                   

Планирано је да културни про-
грам буде подељен у тематске це-
лине, те ће прва у низу бити ма-
нифестација ,,Духовним стопама“, 
која почиње другог дана Божића, 
а завршава се за Сретење. На ду-
хоност се наслања етнологија, а 
затим следи циклус посвећен ве-
ликанима. Током марта подсе-
тићемо се неких од значајних 
жена за нашу културу и умет-
ност. Тематски ћемо уобличити и 
Васкршње празнике.                   

Манифестација ,,Духовним 
стопама“ почеће отварањем из-
ложбе икона ,,Ка лику – Виде-
ла свету (Мат 5, 14)“, 8. јануара 
у 18 часива, након чега следи 
округли сто на тему ,,Светионик 
просвете – појава и појам Свето-
савља у српској култури и обра-
зовању данас“. Манифестација 
се наставља извођењем дуодра-
ме о Патријарху Павлу, концер-
том браће Теофиловић, пред-
стављањем романа ,,Иконостас“ 

Горана Петровића, а уочи Са-
виндана наступиће Дивна Љу-
бојевић и ансамбл „Мелоди“. 
Фебруар започињемо изложбом 
Миљане Драшковић, након чега 
следи изложба факсимила Ми-
рослављевог јеванђеља и Српс-
ког псалтира, уз тродневна пре-
давања и документарни филм.

Истовремено, 15. Фебруара 
ћемо имати гусларски концерт, 
док ће се манифестација завр-
шити дуодрамом ,,Човјек виси-
не“. Током манифестације бе-
седиће и Отац Гојко Перовић, а 

тачан датум биће одређен након 
празника.             

У Чајетини су за јануар плани-
ране две представе: 23. је пред-
става за одрасле ,,То кад увати не 
пушта“, а два дана касније биће 
намењена деци ,,Змај са Спаса“, а 
за најмлађу публику на Златибо-
ру 6. фебруара ће бити изведена 
и представа ,,Палчица“.             

Биоскопи у Чајетини и на Зла-
тибору настављају са редовним 
репертоаром и у наредној години.                     

У Дому културе у Чајетини 
годинама уназад ради дечји 

драмски студио ,,Бистричак“ 
под вођством глумице Биљане 
Здравковић, и ликовна радиони-
ца коју води сликар Добросав Об-
радовић, а за коју влада све веће 
интересовање. 

Почетком другог полугодишта 
почеће и културно-језичке, ли-
ковне, калиграфске и текстилне, 
као и радионице шаха на Злати-
бору, у редовним терминима.                

Отворени смо за сарадњу 
са локалном заједницом, те 
се у нашим просторијама од-
вијају пробе и наступи кул-
турно-уметничких друштава и 
хора за најмлађе, школе глуме 
и шаха, а уз то се реализују ма-
нифестације Општине Чајети-
на и Туристичке организације 
,,Златибор“, као и Основне шко-
ле ,,Димитрије Туцовић“. Пози-
вамо на сарадњу удружења и 
појединце како бисмо што боље 
одржавали и унапредили кул-
турне садржаје у нашој општи-
ни, не заборављајући традицију 
која се највише чува организа-
цијом сеоских манифестација, 
али и пратећи актуелну култур-
но-уметничку сцену.             

Добро нам дошли!  

ЈАНУАР           
8. јануар, 19 ч - отварање из-

ложбе икона ,,Ка лику – Видела 
свету (Мат 5,14)” аутора Горана Ја-
нићијевића, Јелене Хинић и Миод-
рага Милутиновића; округли сто на 
тему ,,Светионик просвете – појава 
и појам Светосавља у српској кул-
тури и образовању данас“               

10. јануар, 19 ч - дуодрама 
,,Патријарх Павле - бити човек 
међу људима и нељудима”          

16. јануар, 19 ч - концерт 
„Браће Теофиловић”            

18. јануар, 19 ч - књижевно 
вече - промоција романа ,,Иконо-
стас” Горана Петровића           

26. јануар, 19 ч - концерт Див-
не Љубојевић и ансамбла Мелоди        

ФЕБРУАР      
1. фебруар, 19 ч - отварање 

изложбе Миљане Драшковић 
,,Прича о преслици и ћилиму“             

15 - 17. фебруар, од 9 - 17 ч 
- стручно вођење изложбе ,,Бо-
жанско надахнуће - Мирославље-

во јеванђеље” – факсимили 
Мирослављевог јеванђеља и 
Српског псалтира            

15. фебруар у 19 ч - концерт 
у организацији Удружења гусла-
ра Михаило Миловановић            

17. фебруар у 19 ч - дуодра-
ма ,,Човјек висине”        

(Изван манифестације)                
ЧАЈЕТИНА:                
23. јануара представа ,,То 

кад увати не пушта“ 
25. јануара дечја представа 

,,Змај са спаса“      

ЗЛАТИБОР:         
6. фебруара  ,,Палчица“, 

дечја представа

Програм манифестације ,,Духовним стопама“ 
(од Божића до Сретења) 

Даница Јевтић 
Шишовић
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120 ГОДИНА БИБЛИОТЕКЕ У ЧАЈЕТИНИ

Чувар повести  
и ризница духа

Библиотека у Чајетини на-
стала је давне 1904. годи-
не као формално уобли-

чење стремљења знаменитих 
људи варошице. Рођена је из 
жеље да се књига, писана реч, 
знање, образовање, уметност 
и култура уопште саберу на 
једном месту, како би се уне-
ла шира знања међу Злати-
борце. Љубиша Ђенић, чије 
име библиотека данас носи, 
веома је успешно подржавао 
и реализовао културно-про-
светну мисију ових великих 
људи, јер се библиотека опи-
ре дефинисању и уоквири-
вању искључиво речима. Не-
опростиво је свести је само на 
књиге које чува. Она је сам 
живот, зрно духовности без 
које наше бивствовање не би 
имамо прави смисао.              

Година за нама је за Библи-
отеку била веома садржајна и 
успешна. Ослањајући се на ус-
војени програм рада, остваре-
не су планиране активности.     

Књиге, људи и догађаји
Библиотека је веома успешно 

обављала своју основну делат-
ност –прикупљање, чу-

вање и дистрибуцију књига. То-
ком 2023. године књижни фонд 
је обогаћен за oко 1.600 публи-
кација средствима из буџета 
Општине, откупом Министар-
ства за културу и поклонима 
већег броја суграђана и туриста.                

Посебна пажња се посвећује 
програмским делатностима, 

тако да је и у 2023. години ор-
ганизован велики број култур-
них и едукативних догађаја 
намењених свим старосним 
групама. У намери да обезбе-
димо што богатији и разновр-
снији културни живот у нашој 
средини организована су 75 до-
гађаја.                                     

Од традиционалних мани-
фестација које Библиотека ор-
ганизује, на првом месту је Дан 
библиотеке, који је ове године 
обележен уз изложбу слика из 
циклуса „Крошње“ аутора Вла-
дана Терзића и концерт џез 
триа „Праскозорје“. Већ пет-
наест година се у Чајетини и 
на Златибору успешно одржа-
ва Летњи улични ерски кабаре 
с Туристичком организацијом 
Златибор, а већ шест година 
траје Фестивал пољског цвећа. 
Организује се и сећање на Ми-
хаила Ћуповића и свечано 
учлањење првака са терито-
рије целе Општине Чајетина у 
Библиотеку.                  

Међународно познат и при-
знат Конкурс за афористичара 
године је и ове године, по пет-
наести пут, веома успешно ре-
ализован у склопу Кабареа, уз 
представе „Драмске минија-
туре ерског хумора“ и „Теста-
мент“. Изложбом „Светлопи-
сом кроз прву српску ваздушну 
бању“ Снежане Ђенић Библио-
тека је учествовала у прослави 
130 година организованог ту-
ризма на Златибору.

Библиотека је ове године 
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организовала двадесет шест 
промоција књига, као што су 
„Папир“ Горана Петровића, 
„Рожанство - записи о вре-
мену ратова 1912-1918“, До-
бривоја Борчића, „Веровање 
свицу“ Мирјане Ранковић Лу-
ковић, „Смена: ратни дневник“ 
Ђорђа С. Аничића, „Жижље-
вина“ Слободана Ристовића, 
„Сећања из детињства и ране 
младости - забелешке Миливоја 
Смиљанића“ (у сарадњи са Му-
зејом „Старо село“ у Сирогојну), 
„Унутрашње море“ Данице 
Вукићевић (у сарадњи са Спе-
цијалном болницом Чигота), 
„Одмрежавање“ Марије Вуло-
вић (у сарадњи са Специјалном 
болницом Чигота), „Србин које-
куде“ Бојана Љубеновића, „Врт 
сећања“ Милене Маше Лукач, 
„Биографски лексикон Злати-
бора“ Милисава Р. Ђенића (на 
Међународном сајму књига у 
Београду), „Сазвежђе свитаца“ 
Мирјане Бобић Мојсиловић, 
„Воли ме још шаку дана“ Јелене 
Бабић Лазић, „Узагрљају месе-
чине“ Саве Борчић (у сарадњи 
са Народном библиотеком Ужи-
це), „У једном од живота“ Мирја-
не Ранковић Луковић...    

Поглед у будућност
Од аутора за децу у 2023. 

години са основцима Општи-
не Чајетина су се дружили и 
промовисали своје књиге Ро-

берт Такарич, Стефан Тићми, 
Весна Алексић, Маја Цветко-
вић Сотиров, Бојан Љубеновић 
и Љиљана Андрић. Такође, за 
децу је организовано тридесе-
так  разноврсних едукативних 
радионица.             

Поред изложбе за Дан биб-
лиотеке, наши суграђани су 

могли да погледају изложбе 
„Добростиви и часни путеви 
господњи, Златиборци по до-
бру упамћени“ Снежане Ђенић 
и Радомира Верговића у гале-
рији Културног центра Злати-
бор, „Зворнички страдивари“ 
Народне библиотеке Зворник, 

„Васко Попа-далеко у нама“ 
Библиотеке града Београда, 
као и изложбе посвећене Јова-
ну Јовановићу Змају и Десан-
ки Максимовић Олге Красић 
Марјановић.              

Веома  значајно место у раду 
представља издавачка делат-
ност. 

Библиотека „Љубиша Р. Ђе-
нић“ негује и подстиче ства-
ралаштво које се темом везује 
за златиборски крај, као и ау-
торе који живе, раде или по-
тичу са ових простора. У 2023. 
години је објављено чак осам 
књига – „У загрљају месечине“ 

Саве Борчић (добитник Пауно-
ве награде), „Завичај Сретена 
Марића“ Илијe Мисаиловићa 
(у сарадњи са ИК „Колектив“ 
из Ужица), „Биографски лек-
сикон Златибора“ Милисавa 
Р. Ђенићa, „Збирајући знање 
кроз стихове“ Љиљанe Андрић, 
„Овоземаљски дани као реке 
увек теку“ Милосавa Г. Ради-
братовићa, „Вечне куће злати-
борске“ Босe Росић, „Голубови 
на штриканој завеси“ Слобо-
данa Ристовићa и „Колективно 
лудило“ Слободанa Симићa (у 
сарадњи са ИК „Алма“ из Бео-
града).         

План Библиотеке за наред-
ни период је настављање са 
успешном реализацијом кул-
турно-просветних делатности 
и популаризацијом књиге и 
читања, уз праћење савреме-
них токова у библиотекарству. 
Наша библиотека је већ по-
зната као чувар традиционал-
них вредности, а у плану је по-
стављање изложбе о Димитрију 
Туцовићу. Све се на најбољи на-
чин може реализовати уз на-
ставак успешне сарадње са вас-
питно-просветним и осталим 
установама културе на тери-
торији Општине Чајетина, као 
и самом Општином Чајетина.  

Љиљана Ракић

Година за нама је за Библиотеку била веома 
садржајна и успешна. Ослањајући се на усвојени 
програм рада, остварене су планиране активности

заменик директора  
Библиотеке „Љубиша  

Р. Ђенић“
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Дајмо себи шансу
Представа „Елинг“ је топ-

ла људска прича са еле-
ментима црне комедије. 

Настала је као адаптација 
истоименог норвешког фил-
ма који је 2002. кандидован 
за награду Оскар, а предста-
ва је проглашена за најбољу 
нову комедију 2008. године 
од стране енглеске публике 
и номинована за престижну 
награду „Оливије“. У Београд-
ском драмском позоришту 
игра се од 2007, а улоге су по-
верене Љубомиру Бандовићу, 
Павлу Пекићу, Наташи Мар-
ковић, Раду Марковићу и Не-
наду Гвозденовићу.            

– За ову култну представу 
људи су долазили у БДП и по 
петнаест, па и двадесет пута да 
гледају, али смо играли и на 
разним фестивалима по целом 
региону и бившој Југославији – 
рекао је глумац Павле Пекић, 
носилац главе улоге. – Ово није 
претерано лако за глуму јер ми 
не играмо комедију, и ако она 
изгледа тако. Ми је заиста иг-
рамо као драму два мала чо-
века, два лузера, два несрећ-

на, неснађена бића, и онда 
се кроз комад заправо 

открива колико могу да се јед-
ни другима нађу у невољи на 
животном путу.             

У овом времену где је све 
више грађанских слобода које 
парадоксално све више огра-
ничавају људе на мноштво 
незамисливих начина, казује 
колико смо, више него икад, по-
требни једни другима у оном 
изворном, позитивном смислу: 
људски, кроз топлу реч, загрљај, 
подршку, разумевање... а пред-
става долази као подсетник.                 

„Мислим да нама у овом 
тренутку не требају приче о 
херојима – додаје Пекић. –  По-
требне су нам приче о малим 
људима, о људима у којима се 
ми препознајемо, где ћемо пре-
познати наше страхове, наше 
фрустрације, наше слабости, 
а онда видети да постоје ме-
ханизми помоћу којих може-
мо не само да их превазиђемо, 
већ и да живимо  леп, квалите-
тан живот.             

Овако захтевна, емотивна, 

јака представа не би била то 
што јесте без бар једне жен-
ске улоге која носи равнотежу 
и сврсисходност у животе свих 
актера.           

– Разумем како се публика 
осећа гледајући ову предста-
ву зато што те она лагано, али 
и веома суптилно уводи у ка-
рактере – нагласила је глумица  
Наташа Марковић. – Маестрал-
но је писана драматуршки, јако 
интелигентно, да ми заправо 
упознајемо постепено те ка-
рактере и онда постаје смешно 
како они реагују у одређеним 
ситуацијама, и негде поисто-
већујемо са њима зато што је 
ово прича о неприлагођености.          

Представа је, у овом тренут-
ку када се још једна година 
ближи крају, била прави потез 
Културног центра „Златибор“ 
Чајетина, јер је после ње, након 
дугих овација, публика изашла 
осећајући се боље због прили-
ке да упозна ликове какви су 
Елинг и Кјел Барне, људи по-
пут неких који у нашим живо-
тима бораве често непримеће-
ни и недовољно испоштовани. 
Дајмо им, и дајмо себи шансу, 
поручује „Елинг“. 

У Културном центру на 
Златибору 13. децембра 
је одиграна представа 
„Елинг“ у режији Марка 
Манојловића, која се 
у  Београдском драмском 
позоришту игра од 
2007. године, а од тада је 
захваљујући одличној причи 
и врхунској глуми изведена 
више од двеста пута са 
подједнаким успехом  

ГОСТОВАЊЕ БЕОГРАДСКОГ ДРАМСКОГ ПОЗОРИШТА
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ПИСЦИ И ЊИХОВА ДЕЛА

У једном од живота
Промоцијом најновије књиге обележен је јубилеј – 25 година  

од изласка прве збирке песама Мирјане Ранковић Луковић

Представљање књиге „У јед-
ном од живота“ књижевни-
це Мирјане Ранковић Лу-

ковић одржана је у библиотеци 
„Љубиша Р. Ђенић“, и том прили-
ком обележен је и јубилеј – четврт 
века од изласка њене прве збирке 
песама. Организатори ове књи-
жевне вечери били су Библиоте-
ка „Љубиша Р. Ђенић“ и Културни 
центар „Златибор“ Чајетина.                    

Књига „У једном од живота“ 
Мирјане Ранковић Луковић, на-
кон успешне промоције одржане 
у Прибоју, представљена је и пред 
чајетинском читалачком публи-
ком. У програму су учествовали 
глумци ужичког Народног позо-
ришта Биљана Здравковић и Јан-
ко Радишић, рецензент Зоран Је-
ремић и уредник издавачке куће 
“Колектив” из Ужица Зоран Же-
равчић. Уз промоцију најновије, 
ауторка је уједно обележила и 
25 година од изласка прве збир-
ке песама под називом „Други 
део мене“.                 

– Када се деси овакво вече, где 
се склопе лепе енергије и ова чи-

талачка публика, која је вероватно 
дошла због тога што већ зна како 
пишем, жељна да чује нешто ново 
или нешто старо, као што је ова 
збирка која је објединила све че-
тири моје збирке поезије и с друге 
стране писац који је жељан да оно 
што је урадио и презентује – рекла 
је ауторка Мирјана Ранковић Лу-
ковић. –  Када се све то склопи у 
једно овакво вече, онда је писац 
веома срећан. Чини ми се да сам 
се у претходној збирци „Веровање 
свицу“, прилично вратила стилом 
на класике. Када прочитам песме 

које сам писала пре 25 година, и 
више, јер то је само изашло пре 25 
година, буде ми лепо и драго. 

Суд о изабраним и новим пес-
мама у овој збирци писао је у ре-
цензији Зоран Јеремић, који је и 
њен приређивач.                  

– Њено песништво подразуме-
ва један поетички континуитет 
од првих књига до ових нових 
стихова – рекао је том приликом. 
– То је пре свега пантеистички 
однос према свету, посвећеност 
оним неким елементарним си-
лама које по мало заборавља-

мо колико на нас утичу и коли-
ко нам значе. То је тај њен језик 
и то је њен самородни или лир-
ски глас.                         

На последњим страницама 
књиге, у одељку „Реч аутора“, 
Мирјана Ранковић Луковић се, 
поред обраћања читаоцима, зах-
валила свима који су помогли 
рађању књиге, а посебно онима 
који су њено издање финансијски 
подржали: господину Томиславу 
Весовићу, којем ово није први 
овакав гест, као и своме сину.           

– Хвала великој Мирјани – ре-
као је господин Весовић. – Ово 
нисам случајно рекао, јер пра-
тим њен рад ових седам година, 
колико сам овде, и тек ће њено 
време, као код свих великих пи-
саца и књижевника, заблистати.  

Књига „У једном од живота“ 
наставиће свој пут промоције 
а од стране читалаца добила је 
искрену подршку и препоруку. 
Остаје нам да са великим нес-
трпљењем ишчекујемо нова ост-
варења  Мирјане Ранковић Лу-
ковић. 

Промоција књиге књижевнице Јелене Бабић Лазић „Воли ме 
још шаку дана“ oдржана је недавно у чајетинској Библиотеци 

„Љубиша Р. Ђенић“, а посебност ове вечери је разлог због кога 
промоција збирке креће управо из ове ризнице књига.                              

Јелена Бабић Лазић до сада је објавила четири збирке песа-
ма, Редом: „Отето од љубави, отето од живота“, „Воћка и душа“, 
„Мирис успомена“ и „Кругови љубави“, и романе „Осуђена на 
бол“ и „Безгласје душе“. Рад на новој и ове године објављеној 
збирци поезије „Воли ме још шаку дана“ довео је у Чајетину, 
одакле је с посебним разлогом почео живот нове књиге.                    

– Захваљујући Томиславу Весовићу дошла сам у Чајетину 
с обзиром да је он финансирао моју књигу „Воли ме још шаку 
дана“ – рекла је Јелена. – То је гест који нисам у животу дож-
ивела и за мене је био огромно изненађење. Иначе, Томислав 

Весовић финансира књиге нашим ауторима што по свету, што 
у Србији, да би допринео промовисању културе и лепе речи... 
Па, он је неревероватно редак човек!                      

Разлоге за овај неуобичајен гест подршке господин Томис-
лав Весовић је објаснио жељом да се у наше животе поново 
уселе вредности премерене негдашњим аршинима етике и кул-
туре. Из тог разлога је помогао и издавање збирке „У једном од 
живота“ књижевнице Мирјане Ранковић Луковић, али и многих 
других током живота.                         

– Желим да допринесем враћању времену које сам запам-
тио, јер сам у овој учионици, где је садашња библиотека, у 
четвртом разреду био ученик те школе. Памтим време када 
су се професори, наставници и цео школски миље борили 
да неписмене сељачиће, међу којима сам и ја био, отргну 

од крава и оваца, да их просветле. Ни бивша Југославија ни 
садашња Србија до пре три деценије не би биле изграђене 
културом чувеном широм Европе, да тога није било, у шта 
сам се могао уверити радећи у иностранству и путујући по 
свету. Сада нам је задатак да помогне, колико год ко може, 
неко материјално, неко интелектуално, да се вратимо том 
правцу и напредујемо – рекао је Томислав Весовић.                

Скромност овог господина старог кова није дозволила да се 
његовом поступку придаје превише заслужене пажње.                 

Али, да збирка „Воли ме још шаку љубави“ заслужује пажњу, 
могло се пресудити не само према речима еминентних књи-
жевних критичара већ и по реакцији публике након слушања 
поезије песникиње, чија збирка необичног наслова носи  јаку 
поруку.  

МЕЦЕНЕ НАШЕГ ДОБА: ТОМИСЛАВ ВЕСОВИЋ

ВОЛИ МЕ ЈОШ ШАКУ ДАНА 
У ЈЕДНОМ ОД ЖИВОТА
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ЉУДСКА ПРАВА И ИНКЛУЗИЈА

СПОРТ ДОПРИНОСИ КВАЛИТЕТНИЈЕМ  
ЖИВОТУ ОСОБА СА ИНВАЛИДИТЕТОМ

У
дружење „Инклузија особа са инвалидитетом“ 
Златибор почело је спровођење пројекта „Спорт 
као вештина која доприноси квалитетнијем жи-
воту особа са инвалидитетом“ под покрови-
тељством Министарства за рад, запошљавање, 

борачка и социјална питања.                   
Нова активност успешног златиборског параатлати-

чара и борца за бољи положај особа са инвалидите-
том Александар Радишић представио је пројекат „Спорт 
као вештина која доприноси квалитетнијем животу особа 
са инвалидитетом“. Циљ је био да се представе и боље 
прикажу параспортисти, а први корак су изложба и пре-
давање које је за ученике VII разреда одржано у просто-
ријама ОШ „Димитрије Туцовић“ на Златибору.  

– У оквиру пројекта смо урадили спот о спортистима 
са инвалидитетом који поверавају своју причу и своја 
достигнућа – рекао је Александар. – Тако смо ученицима 
приближили којим све спортовима могу да се баве особе 
са инвалидитетом јер би требало да буду заступљеније 
у свим сферама живота. Ја као спортиста, освајач мно-
гобројних медаља, параолимпијац и неко ко је запос-
лен у Туристичкој организацији Златибор, и председник 
удружења које се бави приступачношћу на територији 

општине Чајетина наставићу и даље својим примером 
и залагањем да доприносим побољшању поло-

жаја особа са инвалидитетом, не само за наше суграђане 
већ и за туристе.    

Међународне организације су прогласиле 2023. за го-
дину вештина, па је спорт као вештина изабран да кроз 
овај пројекат допринесе разумевању положаја особа са 
инвалидитетом. Приказани су и Радишићеви успеси, међу 
којима су европске и светске медаље у стоном тенису и 
бацању чуња. 

Представљене су и његове колеге – Милош Зарић, Не-
бојша Ђурић,  Борислава Перић Ранковић, Жељко Дими-
тријевић, Драженко Митровић, Горан Перлић... Изложба 
је била згодна прилика да се упозна са спортским дис-
циплинама у којима могу да учествују и особе са инвали-
дитетом, као и посебно прилагођене спортове као што су 
голбол, седећа одбојка и кошарка у колицима.                        

И овај пројекат удружења „Инклузија особа са инвалиди-
тетом“ Златибор уклопљен са два важна датума: 3. децем-
бром, Међународним даном особа са инвалидитетом, као 
и 10. децембром када се обележава Дан људских права.    

Карате клуб „Рујно“ је 2023. године померио границу 
у односу на претходне. Задали смо високе циљеве 
и достигли одређени ниво. Изузетна година са без-

број медаља и наступа, као и заслужених карате звања.  
Година је почела полагањем за предмајсторска 

звања за седам чланова клуба који су понели браон 
појас. На такмичењу смо имали више од двеста поје-
диначних наступа, а посебно може издвојити онај Ање 
Милосављевић на Балканском првенству. Уз њу смо 
имали и вицешампионку Србије у борбама Вању Мићић. 
Клуб је наступао на првенствима региона и Србије, као 
и на Купу региона и Србије са регистрованих 45 члано-
ва у Карате федерацији Србије.  

Важно је истаћи да је ове године клуб прославио 
деценију од оснивања и рада, у којој се после толико 
година труд исплатио. Око сто чланова клуба вежба у 
четири групе, од које су две такмичарске.               

Имали смо част да будемо домаћини Првенства Ка-
рате савеза уже Србије за полетарце, пионире и наде, 
које је протекло у изузетно амбијенту на Златибору, 
а то нам је била прва организација оваквог догађаја.             

Стандардно смо учествовали на многобројним мани-
фестацијама које су организоване на територији општи-
не Чајетина, бројне шетње и активности.             

Спортиста године је Ања Милосављевић, док су се 
посебно истакли Вања Мићић у старијој, и Анђелија 

Аћимовић и Никола Вуловић, у другој такмичарској 
групи.                

Бронзана медаља у категорији кате екипно освоје-
на је на МОСИ-у у Колашину, где је општина Чајетина 
после десет година имала представнике у каратеу који 
су донели медаљу.          

Успешно је реализован и клупски камп, већ пету го-
дину за редом у Јагодини, са двадесет учесника.        

Година је крунисана наступом на „Ужичком побе-
днику“, где је клуб са 36 учесника освојио пехар као 
најбројнији на такмичењу. 

У следећој години настављамо истим темпом и оче-
кујемо још боље резултате. 

ПРВА ДЕЦЕНИЈА КК “РУЈНО“

ОЧЕКУЈУ ЈОШ БОЉЕ РЕЗУЛТАТЕ

„ПОЗИВНИЦА“  
ЗА СВЕТСКО 

НАДМЕТАЊЕ У ПАРИЗУ 
Освојена бронзана медаља нашег спортисте 

Александра Радишића са личним рекордом од 
31,88 метара обезбедила му је директан плас-
ман на Параолимписке игре у Паризу следеће 
године!
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ОДБОЈКАШИЦЕ ЗИМУЈУ НА 
ПЕТОМ МЕСТУ ПРВЕ ЛИГЕ СРБИЈЕ

О
стварено је 6 победа и 5 по-
раза. Неколико пораза је било 
резултатом 3:2 у сетовима где 
нам је искључиво недостајало 
само мало спортске среће да 

резултат буде у нашу корист. 
Неке од битних утакмица смо оди-

грали без Анђеле Тошић, наше најбоље 
играчице у овој полусезони, и због оба-
веза на факултету, а сада, на крају полу-
сезоне, и зарад повреде скочног зглоба. 
Добар део полусезоне смо одиграли и 
без Тијане Цветановић, нашег летошњег 
појачања, због повреде колена баш у мо-
ментима када је ухватила ритам и почела 
да бележи одличне партије. Да смо про-
шли без тих пехова са повредама и ова-
ко добар резултат би сигурно био бар 
за нијансу бољи!

Било је и пуно позитивних ствари као 
што је увођење неколико младих игра-
чица у тим. На утакмици у Нишу је чак и 
наш најмлађи првотимац у том моменту 
Јана Марић забележила деби, на утак-
мици са “Панонијом” Нина Глигоријевић 
је добила запажену минутажу и показа-
ла да се на њу може озбиљно рачуна-
ти, а остале млађе играчице су повре-
мено добијале прилику у ситуацијама 

када је стручни штаб процењивао да је 
то могуће. Староседеоци екипе су били 
константни целе полусезоне и пружали 
очекивано квалитетне партије. Летошња 
појачања су како је полусезона одмица-
ла пружала све бољу игру, видело се да 
се уклапају и проналазе са екипом. Штаб 
у саставу Станко Брашанац, шеф струч-
ног штаба, Снежана Томић, помоћни 
тренер и Сретен Божовић, кондициони 
тренер урадио је огроман посао у овом 
делу сезоне.

У наставку који почиње већ крајем ја-
нуара гостовањем лидеру, екипи ОК “Је-
динство” у Ужицу, очекујемо још бољу 
игру, јер овај тим поседује озбиљан по-
тенцијал!

Морамо напоменути да смо били еки-
па на најбројнијом публиком у лиги и 
овим путем се захваљујемо нашим ве-
рним навијачима! Чајетина је збиља од-
бојкашко место!

Оно на шта смо посебно поносни, то 
су наше млађе категорије и школа од-

бојке у којој већ окупљамо више од 150 
девојчица!

Пионирску и кадетску селекцију пред-
води тренер Тијана Малешевић која је са 
својим екипама остварила импозантан ре-
зултат од 11 победа у 11 мечева у кон-
куренцији лига Западне Србије! По свим 
параметрима, а не само резултатски, чаје-
тинска одбојка очигледно не треба да има 
разлога за бригу у будућности!

Млађу пионирску селекцију води тре-
нер Далибор Љубојевић који ради сјајан 
посао и ту нам је још акценат на технич-
кој обуци девојчица и лаганом увођењу 
у такмичење.

Школу одбојке предводи тренер Сне-
жана Томић која тој најбројнијој групи 
преноси првенствено љубав према тре-
нингу и одбојци, а ради на обуци почет-
них техничких елемената игре. Најбоља 
оцена рада наше школе одбојке је број 
деце који се константно повећава.

Председник клуба Дејан Шкодрић са 
својим сарадницима из Управног одбо-
ра, уз свесрдну помоћ општинске управе 
и локалне заједнице обезбеђује одличне 
услове за рад, развој и напредак нашег 
јединог женског спортског колектива у 
општини Чајетина. 

издавач
Агенција за издавачку  
делатност и маркетинг  

„Мали Ћира”

Главни и одговорни уредник
Милић Симић

Редакција
Мирјана Ранковић Луковић

Мирослав Весовић
Данка Миловановић 

Сања Глишовић

Штампа
Графос Ужице

Тираж
1.500 примерака

Контакт
064/117-15-99

e-mail: simicmilic@mts.rs

ISSN-2406-2405

ФУТСАЛ

„ЗЛАТИБОР“ 
ПОБЕДИО 
КОД КУЋЕ, 

МУДРИНИЋ 
ДЕБИТОВАО             

Футсалери „Златибора“ победи-
ли су „Сјеницу“ са 2:1 у деветом 

колу Треће лиге Запад на домаћем 
терену. Чајетински тим је у двора-
ни ТРК Златибор остварио трећи 
тријумф после пет узастопних утак-
мица на гостовањима.          

До победе се дошло након пре-
окрета против чврстих и уиграних 
гостију. Тим из Сјенице је дошао у 
вођство у првом полувремену и ве-
ома добро се бранио организованом 

поставком. Иако је време одмица-
ло, тим Ратка Несторовића  није гу-
био мир. Круна лепе акције на седам 
минута до краја било је изједначење 
„Златибора“ голом Николе Бјеличића.          

Домаћи су наставили са притис-
ком уз све чешћа укључења голма-
на  Кутлешића, а борбени  Вељко 
Томић  је соло продором донео 
преокрет на минут пре краја, чиме 
се на одличан начин вратио у тим.           
Први меч за КМФ „Златибор“ оди-

грао је ветеран Владимир Мудринић 
и показао неколико добрих потеза 
с лоптом, а искуство бившег играча 
„Црвене звезде“, „Зенита“ и освајача 
Купа са „Смедеревом“ може бити од 
користи младим играчима.          

„Златибор“ је сада на деветом 
месту табеле са 10 освојених бодова 
али са утакмицом мање, а „Сјеница“ је 
доживела пети пораз у сезони. У сле-
дећем колу Чајетинци гостују у Бајиној 
Башти која има два бода више.  
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НЕДОВИЋ ПОНОВО 
ВОДИО КЛС 

РЕПРЕЗЕНТАЦИЈУ 
Тренер „Златибора Голд гондо-

ле“ Страјин Недовић и ове године се 
одазвао позиву Кошаркашке лиге Ср-
бије да води репрезентацију на ревијал-
ној утакмици против селекције Репу-
блике Српске у оквиру манифестације 
Кошаркашки сабор која се одржалa у 
Зворнику 27. децембра.          

По традицији, тренер екипе која је 
освојила прво место у КЛС-у саставља тим 
од прволигашких играча, па је тако чаје-
тински стручњак другу годину узастопно 
водио састав на Кошаркашком сабору.             

Иначе, прошле године је КЛС селек-
ција убедљиво победила.  

Кошаркаши „Златибора 
Голд гондоле“ победили 
су „Раднички“ из Крагујев-

ца са 92:84 у 15. колу Адмирал 
бет Кошаркашке лиге Србије 
на домаћем терену. Чајетински 
тим је сигурном игром дошао 
до 11. победе у лиги за крај 
године и прве половине так-
мичења. 

Екипа Страјина Недовића је 
тријумфално завршила го-
дину и покварила тренерски 
деби  Марка Симоновића, не-
кадашњег репрезентативца и 
играча „Црвене звезде“. 

„Златибор“ је у првом полу-
времену агресивним нападом 
дошао до двоцифрене раз-
лике. Оличење приступа до-
маћих био је Ковачевић, који 
је за кратко времер постигао 
16 поена. Почетком другог по-
лувремена домаћи долазе и до 
21 поена вишка ношени подрш-
ком публике. 

Ра зи граном  Коваче -
вићу  поетерски се 

придружује центар  Нико-
лић, који погађа и за три по-
ена. Ипак, гости смањују зао-
статак уз честе измене новог 
тренера и прилазе на седам 
поена разлике у последњој 
четвтртини. У финишу меча 
Златибор није дозволио ве-

лики преокрет, добро је ко-
ристио проблеме гостију са 
личним грешкама, мирно при-
вео меч крају, а поново су сви 
играчи имали минитажу. 

На утакмици је био и нека-
дашњи капитен Златибора, Не-
мања Протић, садашњи играч 

БКК „Раднички“, који је поз-
дрављен великим аплаузом, а 
утакмицу  је гледао у друштву  
некадашњег саиграча Богдана 
Весовића и капитена Црвене 
звезде Бранка Лазића који је 
дошао да испрати  тренерски 
деби Симоновића. 

„Златибор Голд гондола“ – 
СПД „Раднички“ 92:84 (24:17, 
29:18, 18:24, 21:25)

Спортска дворана Чајетина, 
гледалаца:250, судије Јурас, 
Томић и Седлар.

„Златибор Голд гондола“: 
Захирагић 2 (5ас), Милошевић 
2, Ђукановић 9 (6ас), Николић 
22 (9ск), Матовић, Смиљанић 
7, Шпан 2 (4ас),  Ковачевић 
30 (10ск), Ребец 18, Чорбић, 
Стојичић.

СПД „Раднички“: Вест 16, 
Чабрило 6, Крофт 32 (6ск, 8ас), 
Ђерасимовић 6, Милосављевић 
6, Добрашиновић 4, Лабовић 4, 
Василић, У. Николић 4, Дауто-
вић, П. Николић 11, Филипо-
вић.

СИГУРНA 11. ПОБЕДA  
ЗА КРАЈ ПОЛУСЕЗОНЕ 

Екипа Страјина Недовића је тријумфално завршила годину и покварила тренерски деби  
Марка Симоновића, некадашњег репрезентативца и играча „Црвене звезде“

ЗЛАТИБОР ПОНОВО ТРИЈУМФАЛНО 
КРОЗ МОСТАР 

Кошаркаши „Златибор Голд гондоле“ победили су „Сутјеску“ са 84:72 у 
седмом колу НЛБ АБА2 лиге и тако тријумфално са обе победе заврши-

ли трећи такмичарски турнир у Мостару.             
Чајетински тим је поново имао добро шутерско издање, нарочито у пр-

вом полувремену када је стекао убедљиву предност после серије 13:0 за 
вођство 37:20. Осим што је имао знатно боље проценте шута, “Златибор“ је 
има и више асистенција, скокова и украдених лопти.               

Екипа Страјина Недовића је стигла и до 20 поена вишка, а играли су 
сви сем недовољно опорављених Стојичића и Љутића који није отпутовао.

Најефикаснији су били Димитрије Николић и Јан Ребец са по 14 пое-
на, а Ади Захирагић је додао 13 поена, седам асистенција и пет скокова. 
Пет играча је имало двоцифрен учинак, а само се Матовић није уписао у 
стрелце. За Никшићане је 17 поена убацио Марко Лукић, а један мање је 
имао Радосав  Спасојевић. 


